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Ida-Catrin Olsen AP 
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Anne Haugbakken SP 
Beate-Aimeé Kroken SP 
Jan Otto Fiplingdal SP 
Kolbjørn Eriksen SP 
Raymond Fagerli SP 
Tor Stabbforsmo SP 

 
Fraværende representanter Parti Møtende vara Parti 
Anbjørn Brennhaug AP Wencke Halland AP 
Johan Petter Naustdal AP Tove Brennhaug AP 
Raimonda Skeiviene AP Gunnar Mikalsen AP 
Henny Hagerup Nilssen FRP Hans Bordevich FRP       
Tor-Erik Granmo Hoff SP Tor Emil Nilsen SP 

  Raimonda Skeiviene                           AP                     Gunnar Mikalsen              AP 
 

Andre som møtte: 
Inger Lise Fløtnes 
Tone Larsen 
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Sakliste 

 
Sak nr. Sakstittel  

011/18 Referatsaker  

012/18 Finansrapport 3-2017 (pr.31.12.2017)  

013/18 Samarbeidsavtale om folkehelsearbeid 2018 - 2021  

014/18 Søknad om fritak fra politiske verv  

015/18 Høringsuttalelse - Forslag til endring av postloven - Omfang av 
leveringspliktige posttjenester 

 

016/18 Eierskapsmelding - Grane kommune  

017/18 Rutiner ved varslingsmeldinger som gjelder rådmann, der 
folkevalgte er direkte arbeidsgiver. 

 

018/18 Presisering/endring møtegodtgjørelse til folkevalgte  

019/18 Boliger for vanskeligstilte på boligmarkedet, 3 boenheter 
2018. 

 

020/18 Utredning, nytt sykehjem / helsetun, oppfølging av 
kommunestyrets vedtak 28.02.2018. 

 

021/18 Forslag til søknad om kongens fortjeneste medalje Unntatt offentlighet 

 
 
 
 
  



 

 

 

 

Grane kommune ArkivKode: FE - 033 

Arkivsak: 18/148 

JournalpostID: 18/1402 

Saksbehandler: Inger Lise Fløtnes 

 
 

Dato: 19.04.2018 

 

Saksnummer Utvalg Møtedato 

011/18 Kommunestyret 26.04.2018 

 
Jfr. Delegeringsreglement for Grane kommune, vedtatt i kommunestyret 14.12.16. 
 

Referatsaker 
 
007/18, 2. tildeling skjønnsmidler 2018 
      
008/18, Avtale om Kirkeng-samlingen 
 
009/18, Innkalling til Årsmøte i Revisjon Midt-Norge SA 16.04.2018 
 
010/18, Møtereferat fra møte mellom Statskog, Grane og Vefsn kommuner 06.02.18 
 
011/18, Nærpolitireformen i Nordland - status og avslutning 
 
012/18, Scooterløype Jamtfjelldal og Hjartfjellet 
 
013/18, Sluttseddel for kjøp av aksjer i Helgeland veiutvikling 
 
014/18, Stans deporteringen til Afghanistan - Uttalelse fra Fauske kommunestyret 
 
015/18, Videre arbeid med skilting langs veg 
 
016/18, Nasjonale mål og hovedprioriteringer for de sosiale tjenestene i arbeids- og velferdsforvaltningen 2018 
 
017/18, Årsrapporter 2017 Lomsdal-Visten 
 
018/18, Årsmelding Bygdeboknemnda 
 
019/18, Årsmelding 2017 - Råd for eldre og funksjonshemmede i Grane 
 
020/18, Oversendelse av KS sin høringsuttalelse til ekspertutvalgets rapport om regionreformen 

 
 

 
Rådmannens innstilling: 
Referatsaker tas til orientering. 

 
Kommunestyret 26.04.2018: 
 
Møtebehandling: 
Rådmannens innstilling enstemmig vedtatt. 
 
KS- 011/18 Vedtak: 

Referatsaker tas til orientering. 



 

 

 
 
 
  



 

 

 

 

Grane kommune ArkivKode: FE - 210 

Arkivsak: 17/167 

JournalpostID: 18/872 

Saksbehandler: Rigmor Tverå 
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Saksnummer Utvalg Møtedato 

017/18 Formannskapet 14.03.2018 

012/18 Kommunestyret 26.04.2018 

 
Jfr. Delegeringsreglement for Grane kommune, vedtatt i kommunestyret 14.12.16. 
 
 

Finansrapport 3-2017 (pr.31.12.2017) 
 

Trykte vedlegg: 
08.03.2018 59654 3-2017 

 
Sammendrag: 
I henhold til Grane kommunes Finansreglement pkt. 10, skal finansrapport forelegges kommunestyret til 
behandling hver 30.04 og 30.08 årlig. I tillegg skal rådmannen etter årets utgang legge frem en rapport for 
kommunestyret som viser utviklingen gjennom året og status ved utgangen av året innen 31. mars i 
påfølgende år. 
 
Finansrapport 3-2017 fremlegges til politisk orientering. Rapporten er regnskapstall pr. 31.12.2017.  
 
 
Vurdering: 
I hht. Finansreglement vedtatt KS 45/16: 
 
Finansreglement pkt. 10 
Rådmann skal i forbindelse med tertialrapportering pr. 30. april og 31. august legge fram rapporter for 
kommunestyret som vises status for kommunens finansforvaltning.  I tillegg skal rådmannen etter årets 
utgang legge frem en rapport for kommunestyret som viser utviklingen gjennom året og status ved utgangen 
av året innen 31. mars i påfølgende år. Formål med rapportering er å informere om finansforvaltningens 
faktiske resultater, samt finansforvaltningens eksponering i forhold til de rammer og retningslinjer som er 
fastsatt. Rapporten skal inneholde: 
 

1. Oversikt over gjeldens fordeling på lånenes type, renteutvikling og låneinstitusjon.  
2. Oversikt over plassering av ledig likviditet med fordeling på aktivaklasse og vilkår.  

10.1 Rapportering om forvaltning av kortsiktig ledig likviditet og andre midler beregnet for driftsformål. 
Rapporten skal minimum angi følgende: 

· Fordeling på de ulike plasseringsalternativer/typer aktiva i kroner (markedsverdier) og i prosent av de 
samlede midler til driftsformål. 

· Egne rentebetingelser sammenlignet med markedsrenter 
· Rådmannens kommentarer knyttet til sammensetning, rentebetingelser/avkastning, vesentlige 

markedsendringer og endring i risikoeksponering. 

10.2  Rapportering om forvaltning av kommunens gjeldsportefølje og øvrige finansieringsavtaler 
For gjeldsforvaltningen skal det minimum rapporteres om følgende: 

· Opptak av nye lån (inkl. avtaler om finansiell leasing) så langt i året 
· Refinansiering av eldre lån så langt i året 



 

 

 
· Sammensetning av låneporteføljen fordelt på de ulike typer passiva (i NOK og %) 
· Løpetid for passiva og gjennomsnittlig rentebinding 
· Egne rentebetingelser sammenlignet med markedsbetingelser (benchmark) 
· Rådmannens kommentarer knyttet til endring i risikoeksponering, gjenværende rentebinding og 

rentebetingelser i forhold til kommunens økonomiske situasjon og situasjonen i lånemarkedet, samt 
forestående finansierings-/refinansieringsbehov  

Avvik fra reglementet skal rapporteres til kommunestyret. I forbindelse med rapporteringen skal det fremgå 
om det har vært avvik siden forrige rapportering. For å avdekke om det har vært eller oppdaget avvik, skal 
ledergruppe i fellesskap drøfte dette i møte før kvartalsrapportering for å forsterke kontrollen, og eventuelle 
avvik deretter håndteres av kommunestyret. 
 
Rapportering fra bank(er) og eventuelle finansinstitusjoner kommunen mottar, må undergis selvstendig 
vurderinger og grundig kvalitetssikring også av kommunen selv, i den hensikt å følge en forsiktighetslinje.» 
 

 

 

 
Rådmannens innstilling: 
Finansrapport 3-2017 Grane kommune tas til orientering. 
 
 

 
Formannskapet 14.03.2018: 
 
Møtebehandling: 
Rådmannens innstilling enstemmig vedtatt. 

 
FS- 017/18 Innstilling: 

Finansrapport 3-2017 Grane kommune tas til orientering. 
 
 

 

 
Kommunestyret 26.04.2018: 
 
Møtebehandling: 
Rådmannens innstilling enstemmig vedtatt. 

 
KS- 012/18 Vedtak: 

Finansrapport 3-2017 Grane kommune tas til orientering. 
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Dato: 12.02.2018 

 
 

Saksnummer Utvalg Møtedato 

005/18 Komité for helse og omsorg 22.03.2018 

013/18 Kommunestyret 26.04.2018 

 
Jfr. Delegeringsreglement for Grane kommune, vedtatt i kommunestyret 14.12.16. 
 
 

Samarbeidsavtale om folkehelsearbeid 2018 - 2021 
 

Trykte vedlegg: 
06.03.2018 59589 Samarbeidsavtale folkehelse 2018 

 
 

Sammendrag: 
Grane kommune har siden 2011 hatt en samarbeidsavtale med Nordland fylkeskommune om 
folkehelsearbeid. Avtalen, som årlig har utløst et tilskudd på kr. 275 000,-, var gyldig ut 2017.  

I brev av 31. januar 2018 inviterer fylkeskommunen til ny samarbeidsavtale for perioden 2018 - 2021. 
 
 
Vurdering: 
Følgende definisjoner benyttes i lov om folkehelsearbeid og ligger til grunn for avtalen: 
 
Folkehelse: Befolkningens helsetilstand og hvordan helsen fordeler seg i en befolkning.  
 
Folkehelsearbeid: Samfunnets innsats for å påvirke faktorer som direkte eller indirekte fremmer 
befolkningens helse og trivsel, forebygger somatisk sykdom, skade eller lidelse, eller som beskytter mot 
helsetrusler, samt arbeid for en jevnere fordeling av faktorer som direkte eller indirekte påvirker helsen.  
Hele 90 % av folkehelsen skapes utenfor helsesektoren.  
 
Lov om folkehelse og Samhandlingsreformen trådde i kraft i 2012. Dette innebærer at kommunene er 
forpliktet å drive folkehelsearbeid.  

Formålet med Folkehelseloven er å bidra til en samfunnsutvikling som fremmer folkehelse, herunder utjevne 
sosiale helseforskjeller. Folkehelsearbeidet skal fremme befolkningens helse, trivsel, gode sosiale og 
miljømessige forhold, samt bidra til å forebygge psykisk og somatisk sykdom, skade eller lidelse.  
 
Loven skal sikre at kommuner, fylkeskommuner og statlige helsemyndigheter setter i verk tiltak og 
samordner sin virksomhet i folkehelsearbeidet på en forsvarlig måte. Loven skal også legge til rette for et 
langsiktig og systematisk folkehelsearbeid.  
 
Kommunen skal iverksette nødvendige tiltak for å møte kommunens folkehelseutfordringer, jfr. §5. Dette 
kan blant annet omfatte tiltak knyttet til oppvekst- og levekårsforhold som bolig, utdanning, arbeid og 
inntekt, fysiske og sosiale miljøer, fysisk aktivitet, ernæring, skader og ulykker, tobakksbruk, alkohol- og 
annen rusmiddelbruk.  



 

 

 
Kommunen skal også i henhold til loven gi informasjon, råd og veiledning om hva den enkelte selv og 
befolkningen kan gjøre for å fremme helse og forebygge sykdom. 
 
Ny samarbeidsavtale er utarbeidet med utgangspunkt i avtalen for perioden 2014-2017, ekstern evaluering 
av samarbeidsavtalen og kommunen og fylkeskommunens erfaringer fra perioden. Den viktigste endringen 
fra forrige avtaleperiode er at avtalen nå vil være likelydende for alle kommuner. Avtalen inneholder to 
obligatoriske resultatområder; helsefremmende barnehage og skole og bo- og nærmiljø. Ut over dette kan 
kommunen selv velge hvilke resultatområder som skal prioriteres for hvert avtaleår. Dette gir bedre vilkår 
for kommunens del, da man til enhver tid kan tilpasse og sette inn folkehelsetiltak basert på lokale 
folkehelseutfordringer.  

Grane kommune har bare positive erfaringer fra tidligere samarbeidsavtaler med fylkeskommunen innen 
folkehelse. Avtalene har tidligere, og vil i framtiden, generere viktige midler til kommunen både i form av 
lønnstilskudd og støtte til lokale folkehelsetiltak. Dette beløpet utgjør kr. 200 000,- pr. år. Med bakgrunn i 
dette, samt at folkehelse er ett av satsningsområdene i gjeldende planstrategi, vil Rådmann derfor anbefale 
at Grane kommune inngår ny samarbeidsavtale med fylkeskommunen for perioden 2018-2021. 

 

 

 
Rådmannens innstilling: 
Grane kommunestyre vedtar å inngå samarbeidsavtale om folkehelsearbeid med Nordland 
fylkeskommune for perioden 2018-2021. 

 
Komité for helse og omsorg 22.03.2018: 
 
Møtebehandling: 
Rådmannens innstilling enstemmig vedtatt. 

 
KHO- 005/18 Innstilling: 

Grane kommunestyre vedtar å inngå samarbeidsavtale om folkehelsearbeid med Nordland 
fylkeskommune for perioden 2018-2021. 

 

 
Kommunestyret 26.04.2018: 
 
Møtebehandling: 
Rådmannens innstilling enstemmig vedtatt. 

 
KS- 013/18 Vedtak: 

Grane kommunestyre vedtar å inngå samarbeidsavtale om folkehelsearbeid med Nordland 
fylkeskommune for perioden 2018-2021. 
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014/18 Kommunestyret 26.04.2018 

 
Jfr. Delegeringsreglement for Grane kommune, vedtatt i kommunestyret 14.12.16. 
 
 

Søknad om fritak fra politiske verv 
 

Trykte vedlegg: 
20.03.2018 59832 Søknad om fritak fra politiske verv 

 
Sammendrag: 
Eirin Hongbarstad Haugen søker om fritak fra sine politiske verv. Hun har følgende verv i perioden 
2015 - 2019: 
 
* Kommunestyret – Varamedlem 
* Komite for helse og omsorg – Varamedlem 
 
Søknad om fritak er på bakgrunn av at hun er flyttet fra Grane kommune. 
 
 
Vurdering: 
Kommunelovens § 40 omhandler de sentrale rettigheter og plikter som knyttes til vervet som 
folkevalgt. Pliktene er ikke helt uten reservasjoner, og både sykdom, arbeidssituasjon og generelle 
velferdsgrunner kan gi fritak for møteplikt ift. utøvelsen av et offentlig verv. 
I begrepet folkevalgt og folkevalgt organ menes ikke bare de organer som er sammensatt ved 
direkte valg, men også samtlige nemnder, styrer, utvalg, råd mv som er oppnevnt i medhold av 
denne og andre lover. 
Den generelle møteplikten er basert på prinsippet om at er man først valgt, så har man selvsagt 
også plikt og rett til å fungere i vervet el vervene. 
 
Kommunelovens § 15,2 gir Kommunestyret rett til å frita en representant etter søknad, for et 
kortere tidsrom eller resten av valgperioden, for «den som ikke uten uforholdsmessig vanskelighet 
eller belastning kan skjøtte sine plikter i vervet». 
 
Det skal imidlertid mye til før fritak kan gis, jfr. uttrykket ”uforholdsmessig”. Og selv om det er tale 
om uforholdsmessighet, er det ikke dermed gitt at vedkommende har krav på fritak. 
Lovens intensjon er at praksis skal være restriktiv. Plikten til å utføre de oppgaver vervet 
som folkevalgt medfører er med andre ord sterk, noe som også understrekes i 
Kommuneloven med kommentarer: Politisk motgang, endret politisk oppfatning eller 
utilfredshet med organets arbeid vil etter tradisjonell lære ikke kunne kvalifisere til fritak. 
 
 
 



 

 

 
 
Konklusjon: 
Eirin Hongbarstad Haugen var på valgtidspunktet valgbar jfr valglovens § 3-3 og kommunelovens § 
14 som setter krav til at folkevalgt må bo i kommunen.  
 
Kommunestyret kan gi Eirin Hongbarstad Haugen fritak fra hennes politiske verv i hhv. 
Kommunestyret og Helse- og omsorgskomiteen da hun ikke lenger er innbygger i Grane kommune. 
 
Viser til Kommunelovens § 15,2. 
 
Ved evt. fritak må andre varamedlemmer rykke opp på listen. 
 
Kommunestyrets varaliste for Senterpartiet blir slik:  
 

1    Tor Emil Nilsen 

2    Bjørn Ove Kroken 

3    Ingrid Marie Fagerli 

4    Tormod Thuseth 

5    Ellen Margrethe Thuseth 

6    Janne Elin Haustreis 

7    Ole Hagen Hoff 

8    Martin Johan Kolberg 

9    Patrick Justad Henriksen 

10  Stian Laksfors 

 
Komite for helse og omsorgs varaliste for Senterpartiet blir slik: 

1     Ellen Thuseth 

2      

 
Det må tas stilling til om man må oppnevne ny vara nr. 2 for Komite for helse og omsorg. 
 

 

 
Rådmannens innstilling: 
Eirin Hongbarstad Haugen gis fritak fra sine politiske verv som varamedlem i Kommunestyret og 
Komite for helse og omsorg. Dette med bakgrunn i at hun ikke lenger er innbygger i Grane 
kommune. 
 
Varamedlemmer i Kommunestyret rykker opp ett hakk på varalisten til SP. 
Varamedlem nr 2 i Komite for helse og omsorg rykker opp til å bli 1. vara til SP.  
(Evt. på vara nr 2 oppnevnes) Navn: __________________________________ 
 
 

 



 

 

 

 

 
Kommunestyret 26.04.2018: 
 
Møtebehandling: 
Forslag fra Grane SP: 
Varamedlem nr 2 i Komite for helse og omsorg:   Berit Kroken  
 
 SP's innstilling enstemmig vedtatt. 

 
KS- 014/18 Vedtak: 

Eirin Hongbarstad Haugen gis fritak fra sine politiske verv som varamedlem i Kommunestyret og 
Komite for helse og omsorg. Dette med bakgrunn i at hun ikke lenger er innbygger i Grane 
kommune. 
 
Varamedlemmer i Kommunestyret rykker opp ett hakk på varalisten til SP. 
Varamedlem nr 2 i Komite for helse og omsorg rykker opp til å bli 1. vara til SP.  
2. vara i Komite for helse og omsorg: Berit Kroken 
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Jfr. Delegeringsreglement for Grane kommune, vedtatt i kommunestyret 14.12.16. 
 
 

Høringsuttalelse - Forslag til endring av postloven - Omfang av 
leveringspliktige posttjenester 
 

Sammendrag: 
Samferdselsdepartementet har sendt på høring forslag til endringer i Postloven. 
Departementet foreslår å endre postomdelingen for hele landet fra fem dager i uken til annen 
hver dag (3 dager en uke og 2 dager neste uke). 
Dette vil innebære endringer for sending av brevpost og småpakker. 
 
Det foreslås også å presisere bestemmelsen i Postloven § 7 annet ledd om avisdistribusjon seks 
dager i uken på steder uten tilbud fra kommersielle avisbudnett, slik at det klart fremgår at denne 
ordningen bare omfatter avisutlevering på lørdager.   
  
Videre foreslås det å endre Postloven § 7 annet ledd, andre punktum for å gi departementet 
hjemmel til å pålegge at det skal tilbys postbokser ved alle faste ekspedisjonssteder.   
  
I høringsnotatet står bl.a. følgende: 
 
Endringer i § 7 om leveringsplikt  
Nytt § 7 første ledd nummer 3:   
  
Alternativ 1: 
3.  én utlevering av postsendinger annen hver dag, mandag til fredag, til enhver juridisk eller fysisk persons 
forretningssted eller faste helårlige bosted. 
Dette er det som i utredningen er alternativ TRE. Dette innebærer at rundt halvparten av all post vil få en 
forsinkelse på ett døgn. 

 
Konsekvenser: 
Aviser som distribueres i Posten vil få redusert leveringshyppighet. Inntil halvparten av avisene vil ikke nå 
abonnenten på utgivelsesdagen. 
  
Alternativ 2: 
3.  utlevering av postsendinger minst én gang i uken til enhver juridisk eller fysisk persons forretningssted 
eller faste helårlige bosted. 
Dette er det som i utredningen er alternativ FIRE. Store deler av posten vil få forsinkelser på opptil TRE døgn. 
 
 
 



 

 

 
Konsekvenser: 
Aviser må finne andre distribusjonskanaler enn Posten. 

 
Alternativ 3: 
3.  utlevering av postsendinger til enhver juridisk eller fysisk persons forretningssted eller faste helårlige 
bosted minst fem dager i uken i spredtbygde strøk og annen hver dag, mandag til fredag, i øvrige områder.  

 
Dette er det som i utredningen er alternativ TO. For tettbygde strøk vil rundt halvparten av posten bli 
forsinket ETT døgn, mens den i spredtbygde strøk opprettholdes som i dag. 

 
Endret fjerde ledd:   
Myndigheten kan gi forskrift om utlevering av aviser i abonnement på lørdag til mottakere som ikke har 
annen avisdistribusjon. Myndigheten kan gi forskrift og fatte enkeltvedtak om omfanget av og krav til de 
leveringspliktige tjenestene, herunder om tilbud ved alle faste ekspedisjonssteder om leie av postboks. 
Myndigheten kan også gi forskrift og fatte enkeltvedtak om geografisk dekningsområde, service og kvalitet, 
innsamlingsordning og antall og plassering av ekspedisjonssteder.  
  
Endringer i § 8 om unntak fra leveringsplikt: 
§ 8 nytt tredje ledd:   
Kravet til fem dagers innsamling av postsendinger etter § 7 første ledd nummer 2 gjelder ikke i forbindelse 
med utlevering annen hver dag etter § 7 første ledd nummer 3.  
  
Merknader til endringene i § 7  
Til § 7 første ledd nummer 3:   
  
Alternativ 1: 
Med formuleringen annen hver dag, mandag til fredag menes at omdeling av post skal skje annenhver dag i 
en  
to-ukers syklus, det vil si mandag, onsdag og fredag den første uken, og tirsdag og torsdag den andre uken.  
På denne måten kan samme postbud dekke to ruter ved å alternere mellom rutene. Bestemmelsen åpner for 
at det er leveringspliktig tilbyder som ut fra operasjonelle hensyn deler inn rutene og avgjør hvilke ruter som 
skal gås på hvilke dager.   
  
Alternativ 2: 
Med formuleringen minst én gang i uken menes at omdeling av post skal skje ukentlig, det vil si minst én 
gang fra og med mandag til og med fredag. På denne måten kan samme postbud dekke fem postruter i løpet 
av en arbeidsuke. Bestemmelsen åpner for at det er leveringspliktig tilbyder som ut fra operasjonelle hensyn 
deler inn rutene og avgjør hvilke ruter som skal gås på hvilke dager.   

 
Alternativ 3: 
Denne bestemmelsen innebærer en mer tyngende leveringsplikt for spredtbygde områder, for eksempel de 
områdene som ikke mottar aviser gjennom et kommersielt avisbudnett (omfatter ikke avisbudnett som 
finansieres ved statlig kjøp). Ettersom avisbudnettene kan ha en dynamisk utbredelse, vil det kunne være 
vanskelig å avgjøre hvor det er krav til femdagers omdeling og regler for dette vil kunne fastsettes etter 
eksisterende forskriftshjemmel.   
  
Til § 7 fjerde ledd første punktum: 
Endringen i fjerde ledd første punktum innebærer at hjemmelen til å fastsette forskrift om avisdistribusjon på 
steder uten avisbudnett begrenses til lørdagsdistribusjon. Dette innebærer en videreføring av dagens 
hjemmel,  
men ikke en utvidelse med mulighet for kompenserende tiltak ved overgangen til postomdeling annen hver 
dag.    
 
Til § 7 fjerde ledd annet punktum: 
Endringen i fjerde ledd annet punktum innebærer at Samferdselsdepartementet får hjemmel til å pålegge 
Posten å tilby leie av postbokser til alle postmottakere som måtte ønske å leie én postboks. Tilbudet skal 
være kommersielt, dvs. at Posten skal ta minimum den prisen som er nødvendig for å dekke selskapets 



 

 

utgifter ved ordningen slik at kostnadene ikke skal kunne bli del av statlig kjøp-krav i fremtiden. Tilbudet vil 
blant annet sikre at regionalt og lokalt innleverte aviser vil kunne hentes av postmottakere på 
utgivelsesdagen og at brev fremdeles kan ha to dagers normal fremsendingstid.   
 
 
Merknader til § 8: 
Til Nytt siste punktum i § 8 annet ledd:   
§ 8 annet ledd får et nytt siste punktum som avgrenser plikten til daglig innsamling av postsendinger etter § 
7 nummer 2, til bare å gjelde innsamlingspunkter som betjenes på daglig basis, det vil si innleveringssteder 
som ikke bare oppsøkes i forbindelse med at postbudet utleverer postsendinger.    
  
Det er bare om lag 5 prosent av postsendingene som samles inn i røde postkasser, resten innleveres på faste 
ekspedisjonssteder eller på terminal. De fleste av de røde innleveringskassene er plassert i tilknytning til et 
ekspedisjonssted og vil således tømmes daglig også etter en omlegging. For de innleveringskassene som er 
plassert ut i postbudrutene, vil tømming bare skje i forbindelse med at postbudet utleverer postsendinger.   
  
For forhåndsstemmer, er det allerede i dag tilfeller der fremsendingstiden mellom innleveringssted og 
mottakende valgstyre tilsier bruk av bedriftspakke ekspress over natt for de stemmene som avgis fredag før 
valgdagen. For innsending av forhåndsstemmer til valgstyrer uten postboksadresse, vil man ved utlevering 
annen hver dag måtte bruke eksepresstjenester uansett fremsendingstid, for å sikre daglig utlevering. 
Dersom alle valgstyrer i norske kommuner leier en postboks, vil dette begrense ekstrakostnaden til kr. 1.100,- 
for hver postboks, til sammen kr. 282.700,- for de 257 kommunene hvis valgstyrer ikke oppga en 
postboksadresse ved forrige stortingsvalg. Noen av disse kommunene vil trolig opprette postboksadresser av 
helt andre årsaker enn kun mottak av forhåndsstemmer på valgdagen og dagen etter annen hvert år.    

 
 
Vurdering og konklusjon: 
Grane kommune har ca. 1.500 innbyggere der befolkningen er spredt rundt i kommunens 
landareal som er på ca. 1 900 km2. så avstandene mellom bygdene og kommunesenteret Trofors 
er stort.  
Kollektivtilbudet i distriktet begrenser seg stort sett til skolebussruter. 
 
Brev og småpakkemarkedet: 
Det at brevvolumet faller er nok gjeldende for postmarked i vår region også. Selv om befolknings-
sammensetningen i regionen, relativt sett, er eldre enn befolkningen i mer sentrale strøk, 
kombinert med et mindre utbygd infrastrukturnett for digital kommunikasjon, er tendensene også 
her tydelige. 
 
Copenhagen Economics har estimert at fallet i antall postsendinger og småpakker vil fortsette å 
falle frem til 2025 samtidig som kostnadene for disse postleveransene vil øke. Med hensyn til 
utviklingen av pakkemarkedet er Grane kommune usikker på den fremtidige utviklingen.  
 
Pakkepost 
Vårt næringsliv følger den generelle utviklingen hvor mer av kommunikasjonen og 
fakturabehandlingen foregår digitalt. 
 
Næringslivet er mer avhengige av sikre og raske leveranser av varer og gods. Dette for å kunne 
konkurrere med økende konkurranse, spesielt fra netthandel, men også for å kunne unngå lang 
driftsstans mens man venter på reservedeler. Her kan i enkelte bedrifter forskjellene mellom en 
dags venting og to dager få store negative konsekvenser i form av økonomisk tap. 
  
Norge vil i fremtiden være mer avhengig av ett godt og effektivt offentlig tjenestetilbud, samtidig 
vil spesielt distrikts-Norge være avhengig av industrien. 
For at industrien skal kunne drive effektivt må man ha gode rammevilkår. 
  



 

 

Det er derfor viktig at staten sikrer en god tjeneste for gods og «ekspressleveringer» av pakker. 
Endringene som foreslås i Postloven, rammer bedriftene i utkanten hardest. Nye dårligere 
rammebetingelser må kompenseres. Dette kan gjøres f.eks. ved å ha gode refusjonsordninger for  
 
 
 
ekspressleveringer. Dette kan effektivt gjøres ved bla. å senke arbeidsgiveravgiften ytterligere for 
bedriftene, og spesielt for bedrifter i distrikts-Norge som opplagt vil få økte kostnader. Dette vil 
kunne redusere avstandsulempene for det viktige næringslivet i distriktet. 
 
Biologiske preparater og medisiner 
Som beskrevet bor en god del av innbyggerne i kommunen utenfor kommunesenteret Trofors. I 
hele Grane kommune har vi 2 matbutikker; èn på Trofors som innehar «post i butikk» og èn i 
Fiplingdal. Butikkene har begrenset medisinutsalg. Butikkene ligger i god avstand fra en større 
andel av våre innbyggere som er bosatt i mindre bygder og grender.  
Vårt legekontor er lokalisert i kommunesenteret hvor også «post i butikk» tjenesten er lokalisert. 
 
Vi ser en utvikling innenfor eldreomsorgen at en større andel av omsorgstjenestene blir utført i 
hjemmet. Dette er en utvikling vi også opplever i vår region. Kombinert med utviklingen av 
helsetjenestene og en aldrende befolkning vil behovet for laboratorietjenester og leveranse av 
medisiner øke i fremtiden, slik vi ser det. En løsning med postbokser sentralt i kommunen (post i 
butikk), vil ikke redusere denne utfordringen. For mange av våre innbyggere vil en daglig reise til 
den butikken som har «post i butikk» være en utfordring i fravær av et utbygd kollektivtilbud. 
 
Med hensyn til biologiske preparater og medisiner er det derfor vanskelig å se for seg at disse ikke 
skal kunne bli levert på daglig basis. Det virker også urimelig at kostnadene for disse leveransene 
skal påføres den enkelte innbygger/bruker. Dette er posttjenester som bør omfattes av 
leveringsplikten på daglig basis og en tjeneste som bør være kostnadsmessig lik uavhengig av 
innbyggernes bostedsadresse. 
 
Distribusjon av aviser 
Vår lokalavis er også regionavis for hele Helgeland. Store deler av området i avisens område har 
dårlig eller ingen internettilgang. Avisen kommer ut fire dager i uken: Mandag, onsdag, torsdag og 
fredag.  
Med postomdeling annen hver dag vil dette medføre at lokalavisen ofte ikke når kundene utenfor 
avisens eget omdelingsområde på utgivelsesdagen. 
54 % av opplaget går med postdistribusjon. Dersom postdistribusjon av aviser blir begrenset til 
annen hver dag vil være helt umulig for avisen å fortsette med nåværende volum. Det er ikke 
lønnsomhet i egen distribusjon utenfor bykjernene. I praksis vil dette medføre at det ikke vil være 
mulig å gi ut papiravis. 
 
Sårbare grupper 
Dette er et område som Grane kommune opplever er vanskelig å problematisere uten at 
innbyggergrupper blir stigmatisert og satt opp mot hverandre. I høringsnotatet er det i kapitel 3.5, 
siste avsnitt, sitert fra postlovens formål, som er å; «legge til rette for at brukere over hele landet 
skal få tilgang til gode og fremtidsrettede posttjenester, og et likeverdig tilbud av leveringspliktige 
tjenester til overkommelig pris, gjennom effektiv bruk av samfunnets ressurser.»  
 
Videre står det i siste setning i dette kapitelet at; «Det vil ikke være effektiv bruk av samfunnets 
ressurser å opprette egne kostbare løsninger som likevel i de aller fleste tilfeller vil kunne løses 
gjennom eksisterende ordinære tilbud og som i de resterende tilfeller vil kunne løses ved bruk av 
eksisterende ekspresstjenester.» 
 



 

 

Det hersker liten tvil om at en rekke posttjenester som utføreres i sentrale/urbane strøk av landet 
kan betraktes som omsettelige goder iht økonomisk teori. Dette er like sikkert som om at de 
samme posttjenestene i mer rurale strøk kan betraktes mer som kollektive goder iht den samme 
økonomiske teorien. Det er derfor ikke unaturlig at disse tjenestene har en større omkostning i vår 
del av landet enn i de mer sentrale strøk av landet, både i dag og i fremtiden. 
 
 
 
Forhåndsstemming 
Departementets forslag er at all sending av forhåndsstemmer må gå ekspress over natt for å sikre 
at stemmene kommer fram i tide. 
For kommunene vil dette medføre store ekstrakostnader. En vanlig forsendelse med en 
forhåndsstemme vil i dag koste kr. 24.-. Avhengig av sone vil en tilsvarende sending som pakke 
ekspress over natt koste mellom kr. 413,- og kr. 1.018,-. Med mange forhåndsstemmer som skal 
sendes til alle deler av landet vil dette bli en betydelig ekstrakostnad for kommunen. 
 

 

 
Rådmannens innstilling: 
 
Innspill fra Grane kommune – omfanget av leveringspliktige posttjenester 
 
Med bakgrunn i vår vurdering med hensyn til brev- og pakkemarkedet, biologiske preparater, 
medisiner og sårbare grupper anbefaler Grane kommune at omfang av leveringspliktige tjenester 
opprettholdes på dagens nivå, alternativ 1, med omdelingsfrekvens 5 dager i uken. Dette 
gjeldende for hele vår region. 
 
De foreslåtte endringene vil være til stor ulempe både for privatpersoner og næringsdrivende. 
 
 
 
 
 
 

 
Råd for eldre og funksjonshemmede 13.04.2018: 
 
Møtebehandling: 
Rådmannens innstilling enstemmig vedtatt. 

 
ELD- 004/18 Innstilling: 

 
Innspill fra Grane kommune – omfanget av leveringspliktige posttjenester 
 
Med bakgrunn i vår vurdering med hensyn til brev- og pakkemarkedet, biologiske preparater, 
medisiner og sårbare grupper anbefaler Grane kommune at omfang av leveringspliktige tjenester 
opprettholdes på dagens nivå, alternativ 1, med omdelingsfrekvens 5 dager i uken. Dette 
gjeldende for hele vår region. 
 
De foreslåtte endringene vil være til stor ulempe både for privatpersoner og næringsdrivende. 



 

 

 
 
 
 
 
 
 

 
Formannskapet 18.04.2018: 
 
Møtebehandling: 
Rådmannens innstilling enstemmig vedtatt. 

 
FS- 021/18 Innstilling: 

 
Innspill fra Grane kommune – omfanget av leveringspliktige posttjenester 
 
Med bakgrunn i vår vurdering med hensyn til brev- og pakkemarkedet, biologiske preparater, 
medisiner og sårbare grupper anbefaler Grane kommune at omfang av leveringspliktige tjenester 
opprettholdes på dagens nivå, alternativ 1, med omdelingsfrekvens 5 dager i uken. Dette 
gjeldende for hele vår region. 
 
De foreslåtte endringene vil være til stor ulempe både for privatpersoner og næringsdrivende. 
 
 
 
 
 
 

 
Kommunestyret 26.04.2018: 
 
Møtebehandling: 
Rådmannens innstilling enstemmig vedtatt. 

 
KS- 015/18 Vedtak: 

 
Innspill fra Grane kommune – omfanget av leveringspliktige posttjenester 
 
Med bakgrunn i vår vurdering med hensyn til brev- og pakkemarkedet, biologiske preparater, 
medisiner og sårbare grupper anbefaler Grane kommune at omfang av leveringspliktige tjenester 
opprettholdes på dagens nivå, alternativ 1, med omdelingsfrekvens 5 dager i uken. Dette 
gjeldende for hele vår region. 
 
De foreslåtte endringene vil være til stor ulempe både for privatpersoner og næringsdrivende. 
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Eierskapsmelding - Grane kommune 
 

Trykte vedlegg: 
20.02.2018 59276 Eierskapsmelding - Arbeidsgruppens møter 
20.02.2018 59277 KS anbefalinger - eierstyring 
02.03.2018 59535 Eierskapsmelding - Grane kommune 

 

Sammendrag: 
Kommunelovens kapittel 12 med forskrifter pålegger kommunene å føre kontroll med 
forvaltningen av kommunenes eierinteresser i selskaper. KS har i forlengelsen av dette utarbeidet 
et eget hefte med «Anbefalinger om eierskap, ledelse og kontroll av kommunalt/fylkeskommunalt 
eide selskaper og foretak». Her anbefales kommunene å foreta en gjennomgang av virksomhet 
som er organisert som selvstendige rettssubjekter eller interkommunale organer, ved å lage en 
eiermelding.   
 
En eierskapsmelding er et overordnet politisk styringsinstrument for virksomhet som er lagt til et 
eget rettssubjekt, eller et eget styre etter kommuneloven § 27. En eierskapsmelding bør som 
minimum ha tre hovedpunkter: 

· Politiske og juridiske styringsgrunnlag knyttet til de ulike selskaps- og 
samarbeidsformene  

· Oversikt over kommunens virksomhet som er lagt i selskaper og samarbeid med 
selskapene  

· Formålsdiskusjon og selskapsstrategi knyttet til de ulike selskapene  
 

Kommunestyret gjorde følgende vedtak i møte 29. sept. 2017, sak 044/17: 
Grane kommunes arbeid med utarbeidelse av eierskapsmelding utformes som et prosjekt.  
Grane kommunestyre nedsetter prosjektgruppen som består av: 
1.  Gruppeleder Arbeiderpartiet 
2.  Gruppeleder Senterpartiet 
3.  Gruppeleder Fremskrittspartiet 
 
Rådmannens stab innehar sekretariatsfunksjon.  
 
Arbeidsgruppen har hatt 5 møter der arbeidsmetode som skissert i pkt 1-7 i KS-sak er brukt som 
mal for arbeidet: 

http://www.ks.no/link/84b1d86b64fc4471b0c9b3ba1bedf72d.aspx?id=33829
http://www.ks.no/link/84b1d86b64fc4471b0c9b3ba1bedf72d.aspx?id=33829


 

 

 
 
 
Oppgave 1:  
Gjennomgang av liste over eierskap, regler (lovverk, vedtekter, vilkår og lignende)  
 
Oppgave 2:  
Systematisere/dele inn eierskap i logiske enheterog gjeldende regler, vurdere utkastet til 
eierskapsmeldingen fra 2014. 
 
Oppgave 3:  
Formulere mål med eierskapet 
 
Oppgave 4: 
Formulere mandat til kommunens representant i styre/verv og lignende 
 
Oppgave 5:  
Formulere informasjonsrutiner mellom bedrift-representant-kommunestyre evt andre organ 
 
Oppgave 6:  
Utarbeide eierskapsmelding 
 
Oppgave 7:  
Vedtak om godkjenning, evt etterarbeid. 
 
På bakgrunn av dette og skjerpet fokus på kommunalt eierskap, er det utarbeidet en 
eierskapsmelding for Grane kommune. Meldingen omfatter en oversikt over kommunens 
eierinteresser i selskaper.  
Arbeidsgruppen mener at oppgave 1-7 er dekt innenfor eierskapsmeldingen. 
 
Eierskapsmeldingens to første kapitler beskriver bakgrunnen for utarbeidelsen av meldingen, 
kommunens overordnede eierskapspolitikk, prinsipper for godt eierskap og styreprinsipper.  
I kapittel 3 gjennomgås selskapsformer og styringsmuligheter, mens kapittel 4 og 5 gir en oversikt 
over Grane kommunes eierinteresser og representasjon. 

Vurdering: 
En eierskapsmelding vil bidra til å gi oversikt over kommunens samlede eierskap og interesser.  
Det vil gi de folkevalgte en mulighet til å sette seg inni de juridiske styringsmulighetene som ligger i 
de ulike selskapsformene.  
Det vil også bidra til økt åpenhet overfor omverden i forhold til den samlede kommunale 
virksomhet. Gjennom eierskapsmeldingen kan kommunen dessuten gi mer overordnede 
styringssignaler til selskapsstyrene, eksempelvis politiske målsettinger knyttet til miljø, likestilling, 
etikk osv. 
 
Et aktivt eierskap og eierstyring er noe kommunen må utvikle over tid gjennom prosesser som 
involverer politikerne og hvor erfaringene brukes til stadig å forbedre eierstyringen. Dette tilsier at 
kommunestyret jevnlig bør gjennomgå og eventuelt revidere eierskapsmeldingen: 
 

· Det skal foretas årlig oppdatering av faktaopplysninger. 
· Kommunens eierskapsmelding skal revideres hver kommunestyreperiode (hvert 4. år) 

Fram mot neste versjon av eierskapsmeldingen mener rådmann det er viktig at hver representant i 
de nevnte selskap og styrer, tenker over sin praksis hva gjelder informasjon og behov for å 



 

 

tydeliggjøre sitt mandat  før evt etter vedkomnes representasjon i møter. Det vil være en viktig 
informasjonskilde som kan korrigere praksis opp mot ønsket metode for informasjonsflyt.  
 
 
 
 
Kommunestyret bes spesielt om å gjennomgå kap. 4 for kvalitetssikring av opplysningene. 
 
 
 

 
Rådmannens innstilling: 
Eierskapsmeldingen for Grane kommune vedtas. 
Det skal foretas årlig oppdatering av faktaopplysninger. 

Kommunens eierskapsmelding skal revideres hver kommunestyreperiode (hvert 4. år) 

 

 

 

 

 

 
Formannskapet 14.03.2018: 
 
Møtebehandling: 
Rådmannens innstilling enstemmig vedtatt. 

 
FS- 015/18 Innstilling: 

Eierskapsmeldingen for Grane kommune vedtas. 
Det skal foretas årlig oppdatering av faktaopplysninger. 

Kommunens eierskapsmelding skal revideres hver kommunestyreperiode (hvert 4. år) 

 

 

 

 

 

 
Kommunestyret 26.04.2018: 
 
Møtebehandling: 
Rådmannens innstilling enstemmig vedtatt. 

 
KS- 016/18 Vedtak: 

Eierskapsmeldingen for Grane kommune vedtas. 
Det skal foretas årlig oppdatering av faktaopplysninger. 

Kommunens eierskapsmelding skal revideres hver kommunestyreperiode (hvert 4. år) 
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Rutiner ved varslingsmeldinger som gjelder rådmann, der folkevalgte er 
direkte arbeidsgiver. 
 

Trykte vedlegg: 
03.04.2018 60067 Varslingsrutiner - Forslag fra arbeidsgruppen 
26.10.2017 57019 Rutiner ved varslingsmeldinger som gjelder rådmann, der 

folkevalgte er direkte arbeidsgiver. 
 

Sammendrag: 
Formannskapet hadde saken «Rutiner ved varslingsmeldinger som gjelder rådmann, der 
folkevalgte er direkte arbeidsgiver» framlagt i sitt møte 25.10.2017. 
Dette med bakgrunn i at varslingsmeldinger mot rådmannen er blitt stadig mer vanlig.  

I første saksutredning heter det bl.a.: 
Arbeidsgiver skal, i tilknytning til det systematiske helse-, miljø- og sikkerhetsarbeidet, utarbeide 
rutiner for intern varsling eller sette i verk andre tiltak som legger forholdene til rette for intern 
varsling om kritikkverdige forhold. Det vanlige er at varsling skjer til nærmeste overordnede, og at 
varsling på rådmannen går til ordføreren. 
  
Det bør fastsettes rutiner for hvordan varslingsmeldinger skal håndteres i kommunen. Det er viktig 
at meldingene vurderes seriøst, at påstandene undersøkes på en forsvarlig måte og at det ryddes 
opp i eventuelle kritikkverdige forhold. Den som varsler bør bli informert om hva som er skjedd 
med saken. 
 
Det ble i FS-sak 076/17 gjort følgende vedtak: 
Formannskapet nedsetter et arbeidsutvalg bestående av:  
De 3 gruppelederne fra de 3 partiene representert i Grane kommunestyret. 
 
Arbeidsutvalget skal utarbeide interne rutiner for varslingsmeldinger som retter seg mot rådmann.  
Rutinene sendes tillitsvalgte til høring før de vedtas i kommunestyret. 
 
Arbeidsgruppen bestående av Tor Stabbforsmo, Einar Jakobsen og Henny H. Nilssen har utformet 
et forslag til varslingsrutiner: «Varslingsmelding rettet mot rådmannen i Grane kommune»: 

 
 



 

 

 
 

1. Arbeidsmiljølovens varslingsbestemmelser 

Varsling er å melde fra om kritikkverdige forhold på arbeidsplassen 

 
Arbeidsmiljøloven har tre varslingsbestemmelser som har virket siden 1. januar 2007. 

· Arbeidsmiljøloven § 2-4 gir arbeidstaker rett til å varsle om kritikkverdige forhold i virksomheten, men 
bestemmer også at fremgangsmåten skal være forsvarlige. 

· Arbeidsmiljøloven § 2-5 setter forbud mot at arbeidsgiver møter varsleren med gjengjeldelse. 
· Arbeidsmiljøloven § 3-6 setter krav om at virksomhetene som hovedregel har plikt til å ha interne 

varslingsrutiner. 

Etter kommuneloven § 23 er det administrasjonssjefen som skal sørge for at administrasjonen drives i 
samsvar med lover, forskrifter og overordnede instrukser, og at den er gjenstand for betryggende kontroll. 
Dersom rådmannen er inhabil settes hele administrasjonen ut av spill, og behandlingen av 
varslingsmeldingen må overlates til andre. 

 
2. Kritikkverdige forhold 

Med kritikkverdige forhold forstås straffbare forhold og andre ulovlige forhold, eksempelvis økonomisk 
kriminalitet, miljøkriminalitet, brudd på sikkerhetsbestemmelser, mobbing og trakassering på arbeidsplassen 
og brudd på arbeidsreglene. 

 
Videre omfattes brudd på etiske retningslinjer i virksomheten og alminnelige etiske normer med bred 
tilslutning i samfunnet. 

 
Uenighet om arbeidsgivers prioriteringer, strategi eller taktiske valg faller utenfor varslingsbestemmelsene. 
Det samme gjelder forhold som kun anses kritikkverdige ut fra en arbeidstakers egen politiske eller etiske 
overbevisning. 

 
Varsling rettet mot rådmannen kan gjelde aktive handlinger foretatt av rådmannen selv, men varslingen kan 
også gå på at rådmannen som kommunens øverste administrative leder ikke har sørget for at kommunens 
virksomhet oppfyller alle krav til arbeidsmiljøet. 

 
3. Varslingsrutiner 

Arbeidsgiver skal, i tilknytning til det systematiske helse-, miljø og sikkerhetsarbeidet, utarbeide rutiner for 
intern varsling eller sette i verk andre tiltak som legger forholdene til rette for intern varsling om 
kritikkverdige forhold. Varsling på rådmannen går til ordføreren. Dersom ordføreren er inhabil, går 
varslingen til varaordfører. 

 
Grane kommune oppretter et varslingssekretariat. Varslingssekretariatet består av ordfører, evt. 
varaordfører og gruppeledere i kommunestyrets politiske partier.  

 
Varsling bør fremsettes skriftlig, men kan fremsettes muntlig til ordfører/varaordfører dersom 
vedkommende skriver referat. Ordfører/varaordfører kaller så snart som mulig inn til møte i 
varslingssekretariatet. Varslingssekretariatet vurderer om saken er en varslingssak eller ikke. 

 
Varslingssekretariatet vurderer om saken skal oversendes til setterådmann for utredning. Dersom saken 
oversendes til setterådmann, skal setterådmannen utrede saken og gi varslingssekretariatet tilråding om 
videre behandling av saken. 

 
Det er viktig at varslingsmeldinger vurderes seriøst, at påstander undersøkes på en forsvarlig måte og at det 
ryddes opp i eventuelle kritikkverdige forhold. Den som varsler bør bli informert om hva som er skjedd med 
saken. 



 

 

 
 
 

4. Saksbehandlingsreglene 

For at kommunen skal få et mest mulig riktig bilde av de kritikkverdige forholdene må saken være så godt 
opplyst som mulig, jfr. Forvaltningsloven § 17. Både momenter som taler for og mot at varslingen er riktig 
skal gjennomgås. 

 
I arbeidsmiljøloven § 18-2 er det slått fast at Arbeidstilsynet har taushetsplikt og skal holde melderens navn 
hemmelig når det mottas varsel om forhold som er i strid med loven. 

 
Arbeidsgiver er ikke pålagt en tilsvarende taushetsplikt. Reglene i arbeidsmiljøloven er heller ikke til hinder 
for at en arbeidstaker varsler anonymt, men dette vil gjøre det vanskeligere når det skal kartlegges hva som 
faktisk har skjedd. 

 
Hensynet til den det varsles om tilsier at anonym varsling bør unngås. Varslerens identitet kan heller ikke 
holdes skjult for den det varsles om så langt vedkommende har behov for å kjenne identiteten for å kunne 
ivareta sine rettigheter på en forsvarlig måte. 

 
Kontradiksjon er et helt grunnleggende prinsipp som må ivaretas i forvaltningen. Det gjelder også i saker 
som dette. Den det varsles om har krav på å bli gjort kjent med påstandene som er fremsatt, og skal gis 
mulighet til å imøtegå disse. Den det varsles mot vil som hovedregel også ha adgang til å gjøre seg kjent med 
sakens dokumenter, jfr. Forvaltningsloven § 18. 

 
 
 
Vurdering: 
Arbeidsgruppen forventer at administrasjonen i Grane kommune utarbeider varslingsrutiner for de 
øvrige ansatte i organisasjonen.  
 
Rutiner for varsling bør vurderes tatt inn i etiske retningslinjer for Grane kommune, og tas opp i 
kommunestyret for godkjenning. 
 
Kommunale reglement, skal jfr kommunens planstrategi endres i tidsrommet 2016-2017, mens i 
øvrig planperiode skal andre oppgaver få være i fokus.  
Det er derfor hensiktsmessig at innarbeiding av varslingsrutiner i kommunale reglement skjer 
gjennom en prioritering ved neste planstrategiperiode. Det betyr ikke at ikke rutinene er på plass, 
men at administrasjonen anbefaler at vi er tro mot overordna planstrategi. 
 
 

 
Rådmannens innstilling: 
«Varslingsmelding rettet mot rådmannen i Grane kommune» vedtas. 

Administrasjonen i Grane kommune utarbeider varslingsrutiner for de øvrige ansatte i 
organisasjonen.  
 
Rutiner for varsling tas inn i Etiske retningslinjer for Grane kommune, og tas opp i Kommunestyret 
for godkjenning. Dette skal skje innen utgangen av 2018. 
 
 
 



 

 

 

 
Formannskapet 18.04.2018: 
 
Møtebehandling: 
Rådmannens innstilling enstemmig vedtatt. 

 
FS- 023/18 Innstilling: 

«Varslingsmelding rettet mot rådmannen i Grane kommune» vedtas. 

Administrasjonen i Grane kommune utarbeider varslingsrutiner for de øvrige ansatte i 
organisasjonen.  
 
Rutiner for varsling tas inn i Etiske retningslinjer for Grane kommune, og tas opp i Kommunestyret 
for godkjenning. Dette skal skje innen utgangen av 2018. 

 

 
 

 
Kommunestyret 26.04.2018: 
 
Møtebehandling: 
Rådmannens innstilling enstemmig vedtatt. 

 
KS- 017/18 Vedtak: 

«Varslingsmelding rettet mot rådmannen i Grane kommune» vedtas. 

Administrasjonen i Grane kommune utarbeider varslingsrutiner for de øvrige ansatte i 
organisasjonen.  
 
Rutiner for varsling tas inn i Etiske retningslinjer for Grane kommune, og tas opp i Kommunestyret 
for godkjenning. Dette skal skje innen utgangen av 2018. 
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018/18 Kommunestyret 26.04.2018 

 
Jfr. Delegeringsreglement for Grane kommune, vedtatt i kommunestyret 14.12.16. 
 
 

Presisering/endring møtegodtgjørelse til folkevalgte 
 
 

Sammendrag: 
Forståelse av regler for ulegitimert tapt arbeidsfortjeneste. Saken har vært oppe i sak 069/17 i 
kommunestyret, hvor følgende ble vedtatt: Kommunestyret ber rådmannen ved neste revisjon av          
«regler om møtegodtgjørelser til de folkevalgte i Grane kommune» vurdere tydeliggjøring av 
reglementets pkt. 4.1. 

Revidert forslag legges fram til behandling i kommunestyret i april 2018.  

Pkt. 4.1, slik det foreligger i dag: 

Godtgjørelse for tapt arbeidsfortjeneste uten legitimasjon, fastsettes av kommunestyret. Satsen 
fastsettes til 0,2 % av ordførers godtgjørelse. 

Folkevalgte som er selvstendig næringsdrivende eller uten fast lønnsinntekt, får dekket tapet med 
en sats fastsatt til 0,2 % av ordførers godtgjørelse. 

Det er en forutsetning at de folkevalgte har et sannsynliggjort tap som skal godtgjøres. Det 
forutsettes at alle typer inntektstap skal dekkes. Dette gjelder også at grupper uten fast lønnet 
arbeid, skal få erstattet tap i arbeidsinntekt når de må forsømme sine ordinære gjøremål. Som eks. 
på slike grupper kan nevnes, husmødre, personer under utdanning, pensjonister, frilansere mv. 

     
Vurdering: 
Presisering av pkt. 4.1 for å unngå misforståelser. Det nye pkt. 4.1 får en del tillegg for bedre 
forståelse og presisering.  

Pkt. 4.1.Dekning av tapt arbeidsfortjeneste 

4.1.1           Alle politisk valgte har rett til dekning av tap av inntekt i forbindelse med 
vervet/ombudet. Det utbetales ikke erstatning for påregnet overtid, annen fortjeneste, 
avspaseringsdager, fridager, feriedager, kompensasjon for fritid og lignende. 

 



 

 

 
 
For kommunalt ansatte som er politisk valgt eller valgt av arbeidstaker organisasjoner til 
verv/ombud gjelder Arbeidsmiljølovens §33c. 

Tap av arbeidsfortjeneste utbetales etter innlevert regning. 

4.1.2          Før utbetaling av tap av inntekt i hovedlønn, skal den politisk valgte uoppfordret legge 
fram legitimasjon fra sin arbeidsgiver. Det gis bare dekning av tap i hovedstilling. 

4.1.3          For legitimert tap av lønnsinntekt dekkes tapet med inntil kr. 3.000.- pr. dag. Dekningen 
omfatter ordinær daglønn inkl. feriepenger. Likestilt med tapt arbeidsfortjeneste er legitimerte 
utgifter til leid hjelp som en næringsdrivende har som følge av sin deltakelse i kommunale 
råd/utvalg. 
 
Ved krav om erstatning av tapt arbeidsfortjeneste skal følgende dokumentasjon vedlegges regning. 
 
Bekreftelse fra arbeidsgiver om trekk i lønn. 
 
Selvstendig næringsdrivende som har hatt vikar/avløser, må framlegge godkjent dokumentasjon 
på dette. 
 
Vedr. krav om ulegitimert tap, fylles ut egenerklæring om inntektstap, forsømt arbeid eller 
studium. 

4.1.4          For selvstendig næringsdrivende, ulegitimerte tap dekkes med inntil kr. 1.000.- pr. dag. 
Med dag menes møter med varighet på 7,5 timer eller mer, inkludert 1,5 timers reisetid. 
Ulegitimert tap i arbeidsinntekt etter denne sats erstattes kun overfor utvalgsmedlemmer som er 
registrert som selvstendig næringsdrivende. 

4.1.5          Ulegitimert tap for personer med arbeidsinntekt, husmødre/husfedre og 
studenter/skoleelever over 18 år- inntil kr. 500.- pr. dag. For studenter/skoleelever under 18 år – 
kr. 500.- pr. dag. 

4.1.6          Utvalgsmedlem som oppebærer 100 % trygd/pensjon, antas ikke å ha tap i 
arbeidsinntekt. Trygdede/pensjonister med en trygd/pensjon på 100 %, gis erstatning for tapt 
arbeidsfortjeneste dersom: 
 
Tap i arbeidsinntekt kan dokumenteres. 
 
Vedkommende er registrert som selvstendig næringsdrivende. 

4.1.7          Tap i arbeidsinntekt som følge av reisedager i forbindelse med arbeid i styrer, råd og 
utvalg, erstattes på samme måte som om det var avholdt møte i et utvalg som var godkjent av 
formannskap/kommunestyre. 

Foreslår at følgende forslag erstatter pkt. 4.1 i dagens reglement, gjeldende fom. 01.06.2018. 

 
Rådmannens innstilling: 
Nytt forslag til pkt. 4.1 erstatter dagens pkt. 4.1 i Regler om godtgjørelse til folkevalgte fom. 



 

 

01.06.2018 

 
 
 

 
Formannskapet 18.04.2018: 
 
Møtebehandling: 
Rådmannens innstilling enstemmig vedtatt. 

 
FS- 024/18 Innstilling: 

Nytt forslag til pkt. 4.1 erstatter dagens pkt. 4.1 i Regler om godtgjørelse til folkevalgte fom. 
01.06.2018. 

 

 

 

 
Kommunestyret 26.04.2018: 
 
Møtebehandling: 
Rådmannens innstilling enstemmig vedtatt. 

 
KS- 018/18 Vedtak: 

Nytt forslag til pkt. 4.1 erstatter dagens pkt. 4.1 i Regler om godtgjørelse til folkevalgte fom. 
01.06.2018 
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003/18 Råd for eldre og funksjonshemmede 13.04.2018 

 
Jfr. Delegeringsreglement for Grane kommune, vedtatt i kommunestyret 14.12.16. 
 
 

Boliger for vanskeligstilte på boligmarkedet, 3 boenheter 2018. 
 

Sammendrag: 
 
KS- 047/17 Vedtak: 

Kommunestyret viser til KS-sak 02/17, samt Boligsosial handlingsplan, vedtatt sak 23/17. Med 
bakgrunn i ovennevnte bes rådmann prosjektere og utlyse anbud for oppføring av 3 leiligheter. 
Endelig sak med finansiering og plassering legges fram for kommunestyret i mars 2018. 
Byggestart forventes våren 2018. 

 
Beslutningen ble tatt som et valg av ulike utbyggingsmodeller som vist nedenfor. Nybygg i Grane 
kommunes regi ble den vedtatte modellen:  
 

 Nybygg i Grane 
kommunes regi 

Kjøp av bolig, 
eier: Grane 
kommune 

Privat/offentlig 
modell 
(Hamarøy 
modellen), 
langtids 
leiekontrakt 

Leie 

Behov 3 enheter 3 enheter 3 enheter 3 enheter 

Tomt Hjellekollen 
eller 
Vassbekkmoen 

I området aksen 
Vassbekkmoen-
Jernbanestasj-
Ner-Sv dal 

I området aksen 
Vassbekkmoen-
Jernbanestasj-
Ner-Sv dal 

I området aksen 
Vassbekkmoen-
Jernbanestasj-
Ner-Sv dal 

Størrelse bygg 70 m²  (som 
tidligere flyktn 
boliger, men 
med vindfang) 

1 hus med 
oppdeling i 2 
leiligheter ca 
150 m² , pluss 1 
hus/leiligh 70-
100m² .  

3 leiligheter, 3-
roms og 2 roms 
ca 65-70 m²  avh 
av om det er 
fellesgang el 
ikke.  

Etter behov 

Antall beboere 
pr enhet 

2 voksne 
sammen, evt + 1 
familie 

2 voksne 
sammen + evt 1 
familie 

2 voksne 
sammen 
1 voksen aleine, 
evt par 

Etter behov 

Kostnad Kr 40-75 pr Ikke relevant Ikke relevant Ikke relevant 



 

 

investering i 
vann vei avløp,  
tomtopparb 

kvadratmeter. 
Tomtestr ca 1 
daa inkl påkobl 
vann/avløp. 
Opparb av tomt 
kommer i tillegg.  

Kostnad bygg De leilighetene 
vi har bygget har 
kostnad ca kr 1,7 
mill pr enhet inkl 
arkitekt. Vi fikk 
tilskudd og 
kostnad etter 
tilskudd=  
ca kr 1,3 mill.  

Kr 700.000-1 mill 
pr enhet dersom 
ett hus deles i 
flere boenheter.  

Vi kan sette 
premissene når 
vi utlyser anbud 
på samarbeid. 

Lite 
utleiemarket.  
Erfarer at det er 
høy husleie.  

Husleie pr mnd 
I dag er det kr 
5.750 for bolig 
med 1 soverom 
og kr 8.450 for 
leiligheter med 2 
soverom 

Antas å kunne 
bli ca kr 9500  

   

 
Rekkefølgen i kommunestyrets bestilling til administrasjonen kan tolkes slik 

· Prosjekter 3 leiligheter 
· Lys ut prosjektet på anbud (det innebærer også å motta anbud, og tilby arbeidet til beste 

anbyder) 
· Legg fram sak til kommunestyret om finansiering og valg av tomt 

Nå er arbeidsprosedyre derimot slik at rådmann har et ansvar for å besørge finansiering før det 
lyses ut anbud, dvs før aktuelle firma regner  sine tilbud.  
 
Prosjektering:  
Administrasjon hartatt utgangspunkt i de kommunale leilighetene som er sist bygget, de såkalte 
flyktningeboligene. Den eneste forandringen vi ser behov for, etter erfaring med dagens 
leiligheter, er vindfang. Det betyr i praksis å sette inn en innedør  innenfor det konseptet som vi 
har i dagens flyktningeboliger.  
Arkitekten Stein Hamre arkitekter as har tegnet disse boligene, tegningene eies av Grane 
kommune. Boligene ansees som både hensiktsmessig størrelse og utforming. Samtlige av de 3 
boligene har 2 soverom (ca 62 kvadratmeter).  
 
Husleie i dagens flyktningeboliger ca kr 8 400.  
 
Tomtevalg:  
Hjellekollen: mulighet til 1 boenhet, ca plassering vist med pil 
 
 
 
 



 

 

 
Fra www.norgeibilder.no 

 
Vassbekkmoen: 2 boenhet, ca plassering vist med pil 
 

 
Fra www.norgeibilder.no 

 



 

 

 
Begrunnelse for tomtevalget:  

· Ferdig regulert tomt 
· Eies av Grane kommmune 
· Innenfor det geografiske området som er definert i Boligsosial handlingsplan  
· Allerede tilrettelagt med vei, vann, avløp, internett, strøm 
· Plassering i ordinære bomiljøer 

 
Regplan Hjellekollen 
Reguleringsplanbestemmelser følger vedlagt  
 
Reg plan Vassbekkmoen 
§ 2 - BEBYGGELSE OG ANLEGG (PBL §12-5 NR.1) 
2.1 Område for boliger m/tilhørende anlegg 
2.1.1 Bygg 
I boligområdene BFS1 – BFS8 tillates åpen småhus-bebyggelse i inntil 2 etasjer. 
 
Forholdet mellom bebygd/ubebygd areal i de ulike boligområder er gitt av følgende tabell: 
Maks utnyttelsesgrad for BFS9 – BFS12 = 20 % BYA 
Maks gjennomsnittlig gesimshøyde for BFS1, BFS10, BFS3, BFS9, BFS11 = 4,30m 
 
2.1.2 Byggetillatelse og geotekniske undersøkelser  
Før byggetillatelse kan gis skal det forelegges dokumentasjon på at bygningstype og 
bygningsplassering samsvarer med anbefalinger fra geoteknisk sakkyndig. Før det gis tillatelse til 
terrenginngrep eller bygge- og anleggstiltak, skal tiltaket vurderes opp mot vedlagt rapport for 
grunnundersøkelser.  
 
2.1.3 Garasje 
Garasje kan tillates lengre unna enn 2 meter fra reguleringsformål veg. Foran garasje skal det være 
oppstillingsplass for en personbil på egen tomt. Uthus/garasje skal ikke overstige 50m2. 
Uthus/garasje skal kun bygges i 1. etasje. 
 
2.1.4 Biloppstillingsplasser  
På tomter hvor det bygges for kun en boligenhet skal det avsettes plass til minst 2 
biloppstillingsplasser. På tomter hvor det bygges for mer enn en boligenhet skal det avsettes plass 
til minst l, 5 biloppstillingsplasser per boligenhet.  
 
2.1.5 Innkjørsel  
Innkjørsel til boligtomt kan etableres etter avtale med Grane kommune.  
 
2.1.6 Tomtestørrelse  
Tomtestørrelse begrenses til ca. 1 dekar. Fravik av bestemmelsen kan forekomme hvis terreng og 
utforming tilsier det. 
 
Finansiering:  
Kostnader : ca kr 2,5 mill pr boligenhet 
 
Låneopptak  
Låneopptak på kr 6,4 mill.  
Husleie beregnes slik at det dekker lånekostnadene, pluss kr 1000 til et evt boligselskap. Vises her 
til sak  
07/18. Husleie kan bli ca kr 8.600 pr mnd.  



 

 

 
Da er det ikke lagt inn buffer for vedlikehold og at noen leiligheter kan ha perioder hvor de står 
tomme mellom to leieperioder eller av andre årsaker.  
 
Ca kr 370 000 i tilskudd fra Husbanken pr boenhet, blir kr 1,1 mill totalt. Gjør at 
lånebehovet/egenfinansiering er kr 6,4 mill.  
(Husbankens takst pr des 2017, det er ikke søknadsfrist men fortløpende søknader) 
 
Tilskudd fra Husbanken 
Forskrift om tilskudd til utleieboliger fra Husbanken 
 
Formålet med tilskuddet 
Tilskuddet skal bidra til flere egnede utleieboliger for vanskeligstilte på boligmarkedet. 
En bolig er egnet når den har tilfredsstillende standard, og funksjonene og lokaliseringen er egnet 
for den som skal bo der. 
Med vanskeligstilte på boligmarkedet menes personer og familier som ikke har mulighet til å skaffe 
seg eller opprettholde et tilfredsstillende boforhold på egenhånd. 
En søknad om tilskudd skal inneholde opplysninger om 

a) søkerens navn, adresse, organisasjonsnummer og hvem som er kontaktperson 

 

b) betegnelsen på eiendommen 

 

c) målgruppen for prosjektet, for eksempel bostedsløse, økonomisk vanskeligstilte, enslige 
mindreårige  
flyktninger, personer med nedsatt funksjonsevne eller personer med problemer med den 
psykiske  
helsen eller rus 

 

d) antall boenheter, størrelsen på boenhetene og samlet bruksareal 

 

e) summen av kostnadene i prosjektet. 

 

Tilskudd pr kvadratmeter (p-
rom) 

Maksimal tilskuddsutmåling (tilsvarer 80 kvm 
bolig) 

6 000 480 000 

Nedskrivningstiden forlenges fra 20 til 30 år. Tilskuddet avskrives med 3,3 prosent per fullført år 
fra utbetalingsdato. 
 
 
Vurdering: 
Vurdering av behov er gjort i forbindelse med Boligsosial handlingsplan. I tillegg erfarer vi behov 
for leiligheter til de som har problem med å komme inn i det ordinære boligmarkedet.  
Pga brann i leilighetsbygg på Trofors, er det umiddelbare behovet forsterket. 
Usikkerhetsmomentet i behovsvurderingen er dagens boligmasse med de nye flyktningeboligene 
og status for bosetting av flyktninger fremover. Dersom flere av de bosatte velger å flytte f.eks for 
å ta mer utdanning eller av andre årsaker, så vil vi kunne få ledige leiligheter.  
 
Økonomisk vurdering 
Rådmann vil advare mot å ta opp lån til tiltak som ikke er selvfinansierende. Å bygge 
utleieleiligheter skal være et selvkostregnskap hvor kommunen får dekket sine kapitalutgifter. 
Husleie bør i sin helhet kunne finansiere nedbetaling av lånet.  
Husbankens avskrivingstid på 30 år betyr ikke nødvendigvis at Grane kommune skal følge samme 
nedbetalingstid på lånet. Rådmann legger til grunn en nedbetalingstid på 20 år.  



 

 

 
Det kan vurderes om bygg av leiligheter er et tiltak innenfor bolystformålet og på den måten 
kvalifiserer til tilskudd fra Vefsnafondet. Rådmann anser at det er en mulig finansieringskilde 
sammen med låneopptak. Derfor er rådmannens innstilling at opp til kr 2 mill finansieres gjennom 
Vefsnafondet.  
Størrelse på bevilgning fra fondet må sees i sammenheng med andre formål som skal støttes 
innenfor den kommunale andelen av fondstildelingene. Innstillingen er derfor på kr 1 mill og det 
kan vurderes oppjustert i 2. halvår 2018 gjennom egen sak til fondsstyret. Da vil lpneopptaket 
kunne reduseres tilsvarende.  
 
 
 

 
Rådmannens innstilling: 
 
Alternativ a) 
Oppsetting av 3 boenheter for vanskeligstilte vedtas innenfor en økonomisk ramme på kr  

Finansiering vedtas med låneopptak kr 5,5 mill og innen bolystordningen i Vefsnafondet kr 1 mill. 
Dette under forutsetning av at Husbanken gir støtte til dette tiltaket tilsvarende 2017-tilskudd eller 
bedre.  

Boliger settes opp med: 
1 boenheter i Hjellekollen 
2 boenhet på Vassbekkmoen 

Jfr reguleringsbestemmelsene foretas det grunnundersøkelser som følger byggesøknaden. 
Byggesøknad utformes av det firmaet som får oppdrag med å sette opp boligene.  

Altarnativ b) 
Oppsetting av 3 boenheter for vanskeligstilte vedtas innenfor en økonomisk ramme på kr  

Finansiering vedtas med låneopptak kr 5,5 mill og innen bolystordningen i Vefsnafondet kr 1 mill. 
Dette under forutsetning av at Husbanken gir støtte til dette tiltaket tilsvarende 2017-tilskudd eller 
bedre.  

Boliger settes opp med: 
1 boenheter i Hjellekollen 
2 boenhet på Vassbekkmoen 

Jfr reguleringsbestemmelsene foretas det grunnundersøkelser som følger byggesøknaden. 
Byggesøknad utformes av Grane kommunes nystiftede eiendomselskap. 

Eiendomselskapet selv har ansvaret for alle faser i prosessen fra vedtaket er fattet til bygget står 
ferdig, samt utleie, vedlikehold, drift og forvaltning.  

 
 
 
 
 
 



 

 

 
Formannskapet 14.03.2018: 
 
Møtebehandling: 
Administrasjonen setter opp komplett regnestykke for lån, tilskudd, momskompensasjon. 
 
Rådmannens innstilling alt. a enstemmig vedtatt. 

 
FS- 013/18 Innstilling: 

Oppsetting av 3 boenheter for vanskeligstilte vedtas innenfor en økonomisk ramme på kr  
 
Finansiering vedtas med låneopptak kr 5,5 mill og innen bolystordningen i Vefsnafondet kr 1 mill. 
Dette under forutsetning av at Husbanken gir støtte til dette tiltaket tilsvarende 2017-tilskudd eller 
bedre.  
 
Boliger settes opp med: 
1 boenheter i Hjellekollen 
2 boenhet på Vassbekkmoen 
 
Jfr reguleringsbestemmelsene foretas det grunnundersøkelser som følger byggesøknaden.  
 
Byggesøknad utformes av det firmaet som får oppdrag med å sette opp boligene.  
 

 
Råd for eldre og funksjonshemmede 13.04.2018: 
 
Møtebehandling: 
Forslag: 
Råd for eldre og funksjonshemmede anbefaler med bakgrunn i kommunens økonomiske situasjon at 
det på nåværende tidspunkt ikke prioriteres å bygge nye kommunale boliger. Helsetunsaken må først 
avklares. 

Vedtatt med 3 mot 1 stemme. 
 
ELD- 003/18 Vedtak: 

Råd for eldre og funksjonshemmede anbefaler med bakgrunn i kommunens økonomiske situasjon 
at det på nåværende tidspunkt ikke prioriteres å bygge nye kommunale boliger. Helsetunsaken må 
først avklares. 

 
Kommunestyret 26.04.2018: 
 
Møtebehandling: 
Utsettelsesforslag fra Tor Stabbforsmo: 
Vedtatt med 12 mot 5 stemmer. 

 
KS- 019/18 Vedtak: 

Saken utsettes. 
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Bakgrunn:  
Kommunestyret vedtok i sitt møte 28.02.18, KS- 010/18 slikt vedtak:  

Kommunestyret utsetter sak 010/18 vedrørende sykehjem/helsetun til neste KS-møte 26 April. 
Dette med bakgrunn i mangler i utredningen og saksfremlegget.                                               
Rådmannen bes supplere saksfremlegget med følgende til neste KS-møte: 
 
1. Rådmannen fremlegger faktisk dokumentasjon på hvordan en lånebelastning på 62 mill. vil slå 
ut for Grane kommunes drift- og investeringsbudsjett i et 5-10års perspektiv. Dette fremlegges 
for å synliggjøre for kommunestyrerepresentantene hvilke mulige utfordringer man vil stå over 
for når drift- og investeringsbudsjett skal vedtas de nærmeste årene.  
 
2. Grane kommune vil fremover også måtte ivareta kostnadskrevende oppgaver, både i normal 
drift og uforutsette oppgaver, som krever låneopptak. Det nevnes kirken, bygningsmassen, veier 
og vann, avløp. Dette må synliggjøres i økonomioppsettet fremover. 
 
3. Hva er planene for dagens sykehjem ved en bygging av nytt sykehjem/helsetun på Stormoen. 
Rådmannen sier i sin utredning at det ikke kan forsvares å drifte begge byggene. Vi ber derfor 
om en synliggjøring av muligheter, og kostnader.  
 
4. Rådmannen må kalkulere kostnader for nødvendig nytt inventar/utstyr i sine alternativer. I 
sitt saksfremlegg står det en plass at gammelt utstyr må påregnes brukt, mens det et annet sted 
står at utstyret er utslitt. Det vil uansett renovering/nybygg være en reell kostnad som man må 
forholde seg til.   

 
I tillegg til kommunestyrets vedtak, er det  

- foretatt en mer detaljert mulighetsvurdering av dagens sykehjem, følger vedlagt 
- foretatt en tilstandsvurdering av dagens sykehjem, følger vedlagt 



 

 

- bestilt takst av dagens sykehjem (ikke påbegynt) 
 
 

- kommunisert med Husbanken vedr tilskuddsmulighet for ombygging av dagens 
sykehjem, følger vedlagt 

- Tidsbruk sykehjem summert 
 
Vedleggene kommenteres ikke av rådmann. 
 
 
Rådmannens svar på kommunestyrets vedtak:  
Punkt 1: faktisk dokumentasjon på hvordan en lånebelastning på 62 mill. vil slå ut for Grane 
kommunes drift- og investeringsbudsjett i et 5-10års perspektiv. 

 
Og  
 

Pkt 2: Grane kommune vil fremover også måtte ivareta kostnadskrevende oppgaver, både i 
normal drift og uforutsette oppgaver, som krever låneopptak. Det nevnes kirken, 
bygningsmassen, veier og vann, avløp. Dette må synliggjøres i økonomioppsettet fremover. 
 

 
Som i Kommunestyresak 010/18, vises mulig finansiering av bygg kr 160 mill. kr 160 mill er 
lavest stipulerte pris for Helsetun uten komplett legekontor/helsestasjon: 
 
 

Kostnad Tilskudd Mva 
kompensasjon 

Lån Bruk av 
fond 

Inntekter 
omsorgsboliger 

160 000 000 58 452 000 39 000 000 54 500 000 8 000 000 760 000 pr. År 
Som skal brukes 
både til 
drift/vedlikehold 
og nedbetaling 
av lån.  
 

 
Som i Kommunestyresak 010/18, fra februar 2018, fremmer Rådmann følgende 
finansieringsmulighet, for å se om det er mulig gjennom anbudsrunde å motta anbud maks kr 
168 – 169 mill. Før anbud kommer inn vet vi ikke om vi kan få et mer komplett helsetun for 
denne prisen, eller vil det kun være bygging av bemanna omsorgsboliger og 
sykehjemsfunksjonene.  
 
 

 Stein Hamre 
Beregninger kan 
finansieres slik:  

HRP  
Beregninger kan 
finansieres slik:  

Rådmannens 
anbefaling 

Kostnad 176 000 000 160 000 000 Ca kr 
168 400 000 

Tilskudd Husbanken 58 452 000 58 452 000 58 452 000 

momskompensasjon 42 000 000 39 000 000  40 000 000 

Egne fond/egenkapital 8 000 000 8 000 000 8 000 000 

Lån 67 500 000 55 500 000 62 000 000 

 



 

 

 
 
 
 
Rådmann kan, ut i fra dagens kunnskap, gi følgende svar på hvordan lånebelastning slår ut fra 
2019 og et 5-10 års perspektiv. Samt hva som kan forventes av nye investeringstiltak i perioden.  
 
I alle prosessene med utarbeidelse av investeringsbudsjett og driftsbudsjett ser vi at det 
kommer forslag på tiltak som overskrider den finansielle muligheten. Det vil også i framtida 
komme fram ønskelister for tiltak som overskrider rådmannnes anbefaling til både drifts- og 
investeringsramme.  
Og dermed også ønsket større enn i nedenforstående tabell nest siste kollonne.  
 
(OBS: Renteutgifter i byggeperioden er lagt inn i selve kostnadsoverslaget fra HRProsjket as.  De 
beregner år 1 som 2020 og år 3 som 2022. Rådmann har satt år 1 som 2018, siden vi fra 2018 
har vedtatt låneopptak kr 10 mill i investeringsbudsjett/økonomiplan. Dette betyr ikke så mye i 
ett 40. årsperspektiv.)  
  

Nedbetaling 
av lån, 
avdrag 

Nedbetaling 
av lånerente 

Utslag på 
driftsbudsjettet 
Konsekvenser 

Utslag for  
Investerings-  
Budsjettet/ 
handlingsrom 

Handlingsrom  
dersom det 
skjer  
uforutsette  
hendelser 

År 1 
201
8 

6 494 213 2 182 784 Har gjennomført 
nedtak i stillinger 
allerede, som 
forutsatt* 

Renseanlegg 2018  
Restfinansieringsbeh
ov i tillegg.  

 

År 2 
201
9 
 

7 085 110 

Inkl kr  

10 mill til 

sykehjem 

og 7,5 mill 

til 

renseanle

gg 

Vedtatt 

2018/lån 

tas opp 

seint 

2018/føre

s i 2019.  

2 317 896 

2,26 % rente 

på 

helsetun/syk

hj lån 

1 612 000  
 

Avh av 
statsbudsjettet.  
Mer robuste 
tjenester gjennom 
interkommunalt 
samarbeid.  
ROS analyser når 
ansatte sier opp / 
går i pensjon for å 
se på andre måter 
å arbeide på enn å 
nyansette.  

Max. kr 4-5 mill. til 
Kommunale 
kjerneoppgaver/ 
lovpålagte oppg og 
investering til 
effektiviseringsløsnin
ger 
Renseanlegg 2018  
Restfinansiering 
2019.  

17 mill på fond 
- 8 mill til 
helsetun/sykeh
j = 9 mill 
gjenstående  

År 3 
202
0 

6 615 314 

pluss 

sykehjem/ 

Helsetun  

kr  

 

1 555 000 
 

2 140 814 

Og 2,26 % 

rente på 

helsetun/syk

hj lån 

1 571700 

Avh av 
statsbudsjettet. 
Antatt besparing  
kr 0,5 mill. på 
andre avdelinger 
enn helse.  

Max.  
kr 4-5 mill til 
Kommunale 
kjerneoppgaver/ 
lovpålagte oppg  og 
investering til 
effektiviseringsløsnin
ger 

Disposisjonsfon
d, ukjent 
størrelse pr i 
dag. Avh hvor 
mye som er 
brukt av 
reserven på kr 
9 mill og hvor 
mye regnskaps- 
overskudd vi 
har.   

År 4 6 499 474 

pluss 

1 975 475 

Og 2,26 % 

Ned drift kr 1,5 
mill dersom drift i 

Max: 4-5  mill, avh av 
rentenivå totalt. Inkl 

Disposisjonsfon
d, ukjent 



 

 

202
1 

sykehjem/ 

Helsetun  

kr 

1 555 000  

 

rente på 

helsetun/syk

hj lån  

1 540 700 

nytt Helsetun er i 
gang.  
Dersom 
regionalparkarbei
det har vært 
vellykket vil vi 
foreslå slik modell 
for andre 
oppgaveløsninger 
interkommunalt 

evt riving av dagens 
sykehjem dersom 
etterbruk ikke lykkes.  

størrelse pr i 
dag. Avh hva 
som går ut/inn 
i 2019/20.  

År 5 
202
2 

5 639 614 

pluss 

sykehjem/ 

Helsetun  

kr  

1 555 000  

1 813 033 

Og 2,26 % 

rente på 

helsetun/syk

hj lån 

1 509 700 

Vi må se resultat 
av nye måter å 
jobbe på. 
Prognoser sier at 
vi blir færre unge 
og flere eldre. 
Budsjett 2022 vil 
gjenspeile dette.  

Ikke nye lån utover  
kr  5-6 mill avh av 
rentenivå totalt.  
 

Osv 

År 6 
202
3 

5 586 384 

pluss 

sykehjem/ 

Helsetun  

kr  

 

1 555 000 

1 672 084 

Og 2,26 % 

rente på 

helsetun/syk

hj lån 

 

1 478 700 

Samme som i 
2022 

Må vurderes ut i fra 
hva som er avsatt på 
fond, 
rentesituasjonen 
m.m. 
Hendlingsrom 
sannsynligvis rundt  
kr 6 mill.i dagens 
kroneverdi 

Osv  

År 7   Osv  Sannsynligvis som i 
2023 

Osv 

År 8   Osv Sannsynligvis som i 
2023 

Osv 

År 9   Osv Sannsynligvis som i 
2023 

Osv 

År 
10 

  Osv Sannsynligvis som i 
2023 

Osv 

 
*som forutsatt i Budsjett 2018 er det gjennomført  følgende:  
Besparelse i Miljøterapitjenesten (leder+turnus) 

Oppsigelse av ØHD ved Lokalmedisinsk senter 

50 % reduksjon saksbehandlerstilling 

Oppsigelse av 10 % stilling helsestasjon for eldre  

Oppsigelse av 10 % stilling som diabetessykepleier 

Oppsigelse av 20 % stilling som ergoterapeut 

Oppsigelse av 20 % stilling som hjelpemiddelkontakt  

Oppsigelse av 100 % stilling som fysioterapeut 

 
Rådmann legger ikke fram konkrete innsparingstiltak. Modellen fra 2017/18 vil benyttes videre, 
forde den viser seg å kunne fungere ved naturlige avganger.  
 
Konsekvenser for driftsbudsjettet er avhengi av  
Ytre rammer:  

1. Statsbudsjettet og rammetildeling 
2. Regjeringens politikk ovenfor kommunene 
3. Næringslivet i Grane / skatteinngang 

 



 

 

Indre organisatoriske forhold:  
4. Pensjonsalder, naturlig avgang og behovet for nyrekruttering kontra intern 

omplassering 
5. Helse og omsorgs arbeidsmetoder i byggeperioden (antas å ikke kunne spare noe 

her) 
 
 

6. Nye oppgaver til kommunen og hvordan vi velger å løse disse; interkommunalt, på 
egen hånd, digitalt potensiale 

7. Bygninger og anlegg, drift vedlikehold 
 
Punkt 4 og 6 og 7 arbeides det med pr i dag for å ruste oss til en fremtidig mer effektiv drift. NNF 
komiteen vil bli invitert til en strategisk diskusjon om bygningsmassen og våre formålsbygg i et 
5- 10 – 20 års perspektiv.  
 
Lån 
I slutten av 2018 har vi (gjennom vedtatt økonomiplan desember 2017) ca kr 75 mill i lån, om 4 
år, i 2022 er disse lånene redusert til ca kr 50 mill. (KLP og Husbanklån/Startlån er ikke tatt med). 
Men de første kr 10 mill til nytt helsetun/sykehjem er tatt med i dette låneopptaket.  
 
Rådmann har bedt Kommunalbanken om råd vedr fremtidig rentenivå. Kommunalbankens svar 
ble presentert for kommunestyret 28/2-18. Dette gjenntas nedenfor, fordelt på tidsintervaller 
over en 40 årsperiode. Rådmann er overrasket over at kommunealbankens tilbakemelding viser 
rentenivå under  
4 %. I nedbetalingsplanen lenger ned, har rådmann selv valgt å sette 4 % på rentenivå fra år 11 
til 15.  
 

Årsintervall Stipulert gjennomsnittlig rente i 
tidsintervallet 

Avdrag/renteår 1-5 Gjennomsnitt 2,2595%  
( laveste år 1,4 % til høyeste år 2,89%) 
 

Avdrag/renteår 5 – 10  Gjennomsnitt 3,1994% 
( laveste år 2,9 % til høyeste år 3,33%) 
 

Avdrag/renteår 10 - 15 Gjennomsnitt 3,3122% 
( laveste år 3,34 % til høyeste år 2,25%) 
 

Avdrag/renteår 15 – 20  Gjennomsnitt 3,1422% 
( laveste år 3,09 % til høyeste år 3,23 %) 
 

Avdrag/renteår 20 – 25 Gjennomsnitt 3,0264% 
( laveste år 3,00 % til høyeste år 3,08 %) 
 

Avdrag/renteår 25 – 30  Gjennomsnitt 3,0222% 
( laveste år 3,00 % til høyeste år 3,03%) 
 

Avdrag/renteår 30 – 35  Gjennomsnitt 2,9703% 
( laveste år 3,00 % til høyeste år 2,95%) 
 

Avdrag/renteår 35 – 40  Gjennomsnitt 2,95% 
( laveste år 2,95 % til høyeste år 2,95%) 
 



 

 

 
I dag har Grane kommune 10 lån i Kommunalbanken på 1,5 % rente, 6 lån med rente mellom 1,6 
og 2 % og 2 lån med rente mellom 2 og 2,5 % . Se Egen sak om Finansrapport 3 – 17.   
 
Brukes renteanbefalingen fra Kommunalbanken (foruten år 11-15) , får vi betalingsoppsett for kr 
62 mill ca. slik:  
 

62mill 
40 år               

ÅR Avdrag Rente 2,26%* 

Sum rente 
2,26% og 
avdrag Rente 3% 

Sum rente 
3% og 
avdrag Rente 4% 

Sum rente 
4% og 
avdrag  

  pr. år pr.år pr.år pr.år  pr.år pr. år pr.år 

1 1 550 000 1 612 000 3 162 000     

2 1 550 000 1 571 700 3 121 700     

3 1 550 000 1 540 700 3 090 700     

4 1 550 000 1 509 700 3 059 700     

5 1 550 000 1 478 700 3 028 700     

6 1 550 000 
  1 627 500 3 177 500   

7 1 550 000 
  1 581 000 3 131 000   

8 1 550 000 
  1 534 500 3 084 500   

9 1 550 000 
  1 488 000 3 038 000   

10 1 550 000 
  1 441 500 2 991 500   

11 1 550 000 
    1 860 000 3 410 000 

12 1 550 000 
    1 798 000 3 348 000 

13 1 550 000 
    1 736 000 3 286 000 

14 1 550 000 
    1 674 000 3 224 000 

15 1 550 000 
    1 612 000 3 162 000 

16 1 550 000 
  1 162 500 2 712 500   

17 1 550 000 
  1 116 000 2 666 000   

18 1 550 000 
  1 069 500 2 619 500   

19 1 550 000 
  1 023 000 2 573 000   

20 1 550 000 
  976 500 2 526 500   

21 1 550 000 
  930 000 2 480 000   

22 1 550 000 
  883 500 2 433 500   

23 1 550 000 
  837 000 2 387 000   

24 1 550 000 
  790 500 2 340 500   

25 1 550 000 
  744 000 2 294 000   

26 1 550 000 
  697 500 2 247 500   

27 1 550 000 
  651 000 2 201 000   

28 1 550 000 
  604 500 2 154 500   

29 1 550 000 
  558 000 2 108 000   

30 1 550 000 
  511 500 2 061 500   

31 1 550 000 
  465 000 2 015 000   

32 1 550 000 
  418 500 1 968 500   

33 1 550 000 
  372 000 1 922 000   

34 1 550 000 
  325 500 1 875 500   

35 1 550 000 
  279 000 1 829 000   



 

 

36 1 550 000 
  232 500 1 782 500   

37 1 550 000 
  186 000 1 736 000   

38 1 550 000 
  139 500 1 689 500   

39 1 550 000 
  93 000 1 643 000   

40 1 550 000 
  46 500 1 596 500   

 

 Korrigeres for de første årene når vi ser anbudene. Rente for de 3 første årene er som 
tidligere nevnt innarbeidet i kostnadene fra HRP allerede.  

 
Vurdering økonomi:  
Kommunens kjerneoppgaver skal løses også i nær og fjern framtid. Når rådmann og øknomisjef 
tidligere har forklart seg vedr mulighet og begrensning for låneopptak til nye formål, er det 
presisert at det er rom for låneopptak til nødvendige (lovpålagte) formål. Det frarådes at det 
investeres i tiltak i kategorien ikke lovpålagte tiltak. Dvs at de tiltak kommunestyret vedtar i sine 
investeringsbudsjett bør gå til å styrke tjenester og utvikle tjenester innenfor de kommunale 
kjerneoppgavene/lovpålagte oppgaver.  
 
Vi vil være sårbare uansett vedr uforutsette driftsoppgaver. Kommer det f.eks nye tunge 
brukere til helse- og omsorgsavdelingen eller elever med særskilte behov, vil den offentlige 
tjenesten måtte styrkes og sannsynligvis driftsbudsjettet også. Uavhengi av om vi har bygget 
nytt Helsetun/sykehjem eller ikke.  
Når det gjelder uforutsette investeringsbehov så vil vi ha buffere i form av driftsfond. Det er 
anbefalt at en kommune på Granes størrelse har mellom kr 7 – 11 mill på driftsfond for å løse 
uforutsette større hendelser.  Våre fondsavsetninger er bygget opp gjennom relativt få år. 
Dersom fremtidige overskudd fortsatt avsettes til fond for å kunne finansiere uforutsette 
hendelser i 5- 10 årsperioden, vil det være en styrke. Kommunestyret bestemmer hvor stor 
fondsbeholdningen skal være.  
 
Det kan ikke påregnes større avsetninger til fond de første årene. Dette fordi vi får ikke de 
ønskede effektiviseringseffektene før et evt nybygg for omsorgstjenestene er i normal drift. 
Forutsatt et nybygg med innsparingspotensiale i driftsfasen. Bygg i flere etasjer gir ikke 
nødvendig innsparingsmulighet.  
 

Pkt 3: Hva er planene for dagens sykehjem ved en bygging av nytt sykehjem/helsetun på 
Stormoen. Rådmannen sier i sin utredning at det ikke kan forsvares å drifte begge byggene. Vi 
ber derfor om en synliggjøring av muligheter, og kostnader. 

 
 
Vurdering etterbruk av dagens sykehjem 
Nytt sykehjem kan ikke påregnes å være i drift før 2021/2022. Fram til den tid, vil det kunne 
gjennomføres gode prosesser for videre bruk. I det tidsperspektivet er det rimelig sikkert at 
Grane kommune og Troforsområdet har fått mer erfaring med utvikling av vassdragsbaserte 
aktiviteter, fiske  og det pågår veiutvikling. Det kan influere på attraktiviteten og interessen vedr 
både bygget og tomtearealet.  
 
Rådmann ser 3 hovedsenarier :  

a) Tilnærmet gratis overdragelse til fremtidig(e) driver(e) 
b) Salg 
c) Riving og etterbruk av tomtearealet 

 
Grane Næringsutvikling og vår Tekniske- og næringsavd har tatt utfordringen med å skissere 
noen muligheter:  



 

 

 
«Mulighet a) 
Kommunen avhender bygningsmassen i Skolevegen 21 og 23 og ansvar for drift til andre 
interessenter/utviklere. Det er et ønske om at det etableres positiv næringsutvikling.  
 
 
 
Mulighet b)  

- Bygningen kan seksjoneres. Kan f.eks være lokale næringsdrivende, kontorer og 
hoteldrift i samme bygning.  

- Mye bygningsmasse, kan virke avskrekkende på noen. Kan løses med rivning av 
Mattisfløyen, det vil gi et mer attraktivt uteområde.  

- Andre bygg kan saneres hvis det tas i bruk, eks Husflidslaget og frigjøring av Skolevegen 
19.  

- God beliggenhet for fiske, Børgefjell, Lomsdal/Visten og elvepadling.  
- Kan være både lokale eller eksterne interessenter. Mange muligheter uten å utløse nye 

tekniske krav.  
 
Utfordring i det kreative arbeidet I idedugnad på nåværende tidspunkt:  
Vi har ikke en dato for når vi kan frigjøre bygningen. Vi har ikke annonsert dette for salg, da det 
på nåværende tidspunkt er usikkert om det skal realiseres et salg.  
 
Videre sier Grane Næringsutvikling og Tekniske- og næringsavd:  
 
Positivt for bygningen 

- Ligger på en pen, sentral og solrik tomt nær Vefsna, jernbane og E6.  
- Bygningen er i brukbar stand. (mer vil foreligge etter takst og tilstandsrapport). Eks 

vandrerhjem eller lignende drift vil være bra.  
- Dersom Skolevegen 21 inngår vil det gi direkte inntekter for en eventuell driver.  

 
Negativt for bygningen 

- Annen ombygging medfører bruksendring og utløser tekniske krav, eks. leiligheter. Det 
kan fort gi for høye investeringskostnader.  

- Hadde kommunen vært tidligere ute ville E6 bygging og tilkommende entreprenører 
vært aktuell. Slik det ser ut nå er det ikke aktuelt. 

- Vi har ikke på dette tidspunkt noe avklart i forhold til frigjørelse av bygninger.»  
 
Mulighet c)  
Riving: Riveentreprise m/ miljøkartlegging estimert til kr. 2 450 000,- eks. MVA. 
Pluss dersom betong skal fraktes til mottak i Mosjøen: ca.kr  1 650 000 
 
Deretter ny regulering av arealet til ønsket formål, dersom arealet skal benyttes til annet enn 
offentlig bygg / institusjon. Reguleringskostnad:  Kr 200 000.   
 
Andre muligheter: (fylles ut etter evt innspill på folkemøtet 19. april og gjnnom andre kanaler 
fram mot kommunestyrets møte 26. april) 
 
Prosessen vedr etterbruken foreslås tatt opp som egen sak i formannskapet når kommunestyret 
har bestemt utbyggingsalternativ.  
 

Punkt 4: Rådmannen må kalkulere kostnader for nødvendig nytt inventar/utstyr i sine 
alternativer. I sitt saksfremlegg står det en plass at gammelt utstyr må påregnes brukt, mens det 



 

 

et annet sted står at utstyret er utslitt. Det vil uansett renovering/nybygg være en reell kostnad 
som man må forholde seg til.   

 
 
 
 
 
 
 
I desember, Kommunestyresak 077/17,  ble følgende presentert:  

 
 

Utstyrsliste over hva som skal være med og hva som skal kjøpes nytt i sykehjemmet a jour pr 
april 2018:  
 

Hva skal være med Hva må kjøpes nytt 

Inventar til pasientrom/stuer/bad/skyllerom:  

18 elektrisk reg bare senger 5 nye (må kjøpe inn minst 2 allerede 2018) 

1 «pumpeseng» 0 

1 «søsterhjelp» Sjekk om søsterhjelp følger med nye senger 

16 dusjstoler 8 

6 do-stoler 10 

8 Tv’er 16 stk; veggfestet 



 

 

3 småbord 21 

10 stoler med lav rygg 14 

3 stoler med høg rygg 21 

10 nattbord 14 

3 bekkenspylere 2 

1 sofa til pas stue/oppholdsrom 6 (inkl dagsenter) 

 7 Salongbord (inkl dagsenter) 

3 «stress-less» stoler ? 

 20 «lenestoler» 

4 hylleseksjoner/vitrineskap 3 

Avdelingskjøkken:  

9 spisebord 3 (inkl dagsenter) 

17 stoler til spisebord 25 

10 «festbord»  

1 kjøleskap 3 (til hvert kjøkken) 

1 stimer/oppvaskmaskin 3 

1 Microovn 3 

1 komfyr 3 

Til «spa-rommet»  

1 Hårvask 0 

1 Veggspeil m/bord 0 

 Regulerbar krakk 

Til Konferanserom:  

2 konferansebord 1 

15 stoler 10 

1 Whiteboard 3 

  

Medisinteknisk utstyr:  

3 smertepumper 1 

2 BT app 3 

1 EKG maskin 1 

1 sug 1 

1 blærescanner 0 

2 O2- app ? 

2 CRP-app 0 

1 INR app 0 

1 Glucose-app 1 

1 Hgb-app 1 

1 ernæringspumpe 0 

1 stolvekt 0 

3 intravenøsstativ 2 

Vaktrom/personalrom:  

 3 Låsbart arkivskap 

 10 kontorstoler til alle kontor 

2 sofa 0 

1 salongbord 1 

2 stoler m høg rygg (tenk nattvakter) 1 

 Nye skrivepulter til alle kontor 

 2 arbeidsbord 

 12 stoler til bord 

 12 personalskap? 



 

 

 Lamper – uvisst antall 

 
05.04.18: 
Gjennomgang av inventar på sykehjemmet i Grane. 
De som var med: Åse, Linda, Jaana, Solbjørg og Karin. 

 
 
  
 
 
 
Vurdering inventer/utstyr: 
Kostnadsberegning av dette vil grovt være mellom kr 300 000-500 000. Slitasje og behov for 
nykjøp vil skje uansett om vi drifter innenfor dagens sykehjem eller i nybygg. Og uansett om vi 
drifter i nytt bygg på Stormoen eller på tomtearealet hvor dagens sykehjem ligger. 
 
Dersom vi skulle være så heldige å få anbud tilsvarende beregningene gjort av HRP på kr 
160 000 000, vil det være behov for låneopptak kr 54,5 mill. Rådmann anbefaler låneopptak kr 
62 mill som betyr at vi kan bygge for mer penger enn k r 160 000 000. Inventar forutsettes i 
denne totalkostnaden.  
 
 

Konklusjon og anbefaling.  
Tilstandsrapporten som er vedlagt og mulighetsstudiet for bygging på dagens tomteareal, viser 
utfordringer med å bruke dagens sykehjem som nytt sykehjem. Rådmann fraråder derfor at 
dagens bygningskropp brukes som i forbindelse med  renovering og påbyggingsobjekt.  
 
Rådmann vil også fraråde å starte plan- og prosjekteringsfasen på nytt og dermed forsinke både 
anbudskonkurranse og innflyttingsdato. Det påregnes at kostnadene stiger i markedet og det 
påregnes at demografiske prognoser intreffer med en liten eldrebølge i 2022.  
 

Forutsetning for planleggingen av nytt sykehjem og omsorgsboliger og et helsetun var at det 
skulle være areal på flat tomt, 24 pasientrom, institusjonskjøkken, vaskeri og 
egetkapell/bårerom og 8 omsorgsboliger, samlokalisert hjemmesykepleie, helseavdeling og 
sykehjem.  
 
Pga kostnadsoverslag ser det ut at vi ikke klarer få et komplett helsetun, og da nedprioriterer 
rådmann samlokalisering med helseavdelingen. Øvrige forutsetninger vil bestå (inntil anbud 
synliggjør andre muligheter/begrensningerr).  
 
Fravikes vilkåret om flat tomt, kan dagens tomteareal være et alternativ dersom  

- det bestemmes at dagens sykehjem rives 
- vi undersøker geoteknikken med grunnboringer og finner tomten egnet med 

bygningsutvidelse og veiomlegging 
- det utarbeides ny reguleringsplan,  veiføringer og bruk av areal 
- tomtearealet utvides med å innløse nabotomt 
- vi starter på nytt med prosjektering og tegning av bygg 
- omsorgsboliger bygges først og disse benyttes sammen med helserigg i byggeperioden.  
- Ferdigstillelse 2025? 

 
Med bakgrunn i :  

- at det arbeidet som er gjort med vurdering av muligheter for renovering/påbygg av 
dagens bygg 

- tilstand i dagens bygg 



 

 

- kommunikasjon med Husbanken 
vil rådmann framme sin innstilling som det ble gjort i kommunestyresak 010/18 alternativ 1, 
med tillegg for pkt om etterbruk av dagens sykehjem.  
I tillegg er det positivt for saken, uavhengi av hvilket tomtealternativ som velges, at vi også i 
regnskapsåret 2017 gikk i regnskapsmessig overskudd ( kr 4 mill). Revisor bekreftet dette 
10.04.2018 

 
 

 
 

 
Rådmannens innstilling: 
1. Grane kommunestyre vedtar bygging av nytt helsetun på regulert tomt til formålet på 
Stormoen.  

2. Grane kommunestyret vedtar bygging som pkt 1 innenfor en økonomisk ramme som innebærer 
en låneramme på maksimalt kr 62 mill.  

3. Det prioriteres ikke samlokalisering av helsestasjon og legekontor hvis tildelt låneramme kr 62 
mill ikke gir økonomisk handlingsrom for dette. Det er interessant for Grane kommunestyre å lyse 
ut opsjon på helsestasjon og legekontor.  

4. Det fremmes egen sak i Grane formannskap til høsten om arbeidsmetodikk og prosess for 
etterbruken av dagens sykehjem og/eller tomtearealet hvor dagens sykehjem står. Dette 
prosjektarbeidet får en arbeidsperiode fra 2019 til 2020.  
 
 
 

 
Kommunestyret 26.04.2018: 
 
Møtebehandling: 
Protokolltilførsel fra Kolbjørn Eriksen: 
En samlet investering på stipulert nesten 170 M.NOK er et svært stort økonomisk løft for Grane 
kommune – selv med statlige støtteordninger og MVA kompensasjon.  

Det er gjort omfattende utredninger ift så vel tomtevalg, alternative bygningsmessige løsninger mv.  
Nesten uansett valg så synes de driftsmessige økonomiske utfordringer og investeringsmessige 
muligheter for kommunen å bli meget knappe og krevende i mange år framover; dersom  planlagte 
investeringer i sykehjem og omsorgsboliger gjennomføres.  
Videre bemerkes at de sentrale  politiske føringer for framtidige rammer for kommunal og 
fylkeskommunal drift og investeringer tyder på klart reduserte økonomiske handlingsrom for 
kommuner som Grane. Dette gjelder generelt, og særlig for mindre kommuner i distriktsnorge. 
På denne bakgrunn vil en henstille til at dersom det skulle komme fram opplysninger om alternative 
modeller for å løse fra  framtidige behov ift sykehjem og omsorgsboliger at dette handteres og blir 
kommunisert fra den kommunale administrasjon til politisk nivå. Det bemerkes i den anledning at 
planlagt utvidet kapasitet på sykehjem er fra 21 til 24 samt at  det planlegges bygd 8 nye 
omsorgsboliger, alt i alt en kapasitetsøkning på 11 ++. Selv med en  liten eldrebølge på gang i 
kommunen så er det meget viktig at det investeres i riktig kapasitet, sett i et  15-25 årsperspektiv. 
En påminner i sakens anledning at man også i vår kommune, og i mange andre kommuner, har gjort 
feilinvesteringer pga manglende risiko- og kapasitetsvurderinger når det gjelder bygging av så vel 



 

 

skoler, barnehager, kommunehus, omsorgsboliger og syke- og pleiehjem. Dette er selvfølgelig en  
særlig utfordring  i kommuner med raske endringer i den demografiske sammensetning av 
befolkningen. Men like fullt et svært viktig moment å utrede og hensynta i den foreliggende 
situasjon. 
 
Protokolltilførsel enstemmig vedtatt. 

 

 
 
 
Fellesforslag fra Grane AP, Grane SP og Grane FrP: 
 
Nytt pkt 4: 
Prosjektet iverksettet, samtidig som det utredes om det er hensiktsmessig og økonomisk mulig å øke 
antallet heldøgns bemannede omsorgsboliger på bekostning av sykehjemsplasser. 
Her vises til til Boligsosial handlingsplan for Grane kommune 2017-2020. 
 
Tidl. pkt. 4 blir pkt. 5 
 
Enstemmig vedtatt. 

 
KS- 020/18 Vedtak: 

1. Grane kommunestyre vedtar bygging av nytt helsetun på regulert tomt til formålet på 
Stormoen.  
 
2. Grane kommunestyret vedtar bygging som pkt 1 innenfor en økonomisk ramme som innebærer 
en låneramme på maksimalt kr 62 mill.  
 
3. Det prioriteres ikke samlokalisering av helsestasjon og legekontor hvis tildelt låneramme kr 62 
mill ikke gir økonomisk handlingsrom for dette. Grane kommunestyre lyser ut opsjon på 
helsestasjon og legekontor.  
 
4. Prosjektet iverksettet, samtidig som det utredes om det er hensiktsmessig og økonomisk mulig å 
øke antallet heldøgns bemannede omsorgsboliger på bekostning av sykehjemsplasser. 
Her vises til til Boligsosial handlingsplan for Grane kommune 2017-2020. 
 
5. Det fremmes egen sak i Grane formannskap til høsten om arbeidsmetodikk og prosess for 
etterbruken av dagens sykehjem og/eller tomtearealet hvor dagens sykehjem står. Dette 
prosjektarbeidet får en arbeidsperiode fra 2019 til 2020.  
 

 
 
  



 

 

      


